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Dames en Heren,

Uw commissie heeft dit wetsontwerp besproken tijdens 
haar vergadering van 19 december 2022.

I. — PROCEDURE

De heer Koen Metsu (N-VA) wijst erop dat het wetsont-
werp een lange voorgeschiedenis heeft en dat amende-
ment nr. 19 (DOC 55 2443/002) bepaalt dat de tekst op 
31 december 2023 in werking treedt. Er zij op gewezen 
dat de tekst belangrijk is en dus stelt de spreker voor 
dat de commissie de tijd neemt om hem grondig te on-
derzoeken en meerdere adviezen in te winnen.

Mevrouw Vanessa Matz (Les Engagés) is het eens 
met de opmerkingen en met het voorstel van de heer 
Metsu. Ze vraagt wat een spoedbehandeling verantwoordt 
en waarom de amendementen van de heer Vandenput 
c.s. niet ter advies werden voorgelegd aan de Raad 
van State, zoals dat gebeurde met de amendementen 
van de regering.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) stelt voor dat de com-
missie de adviezen inwint van de federale politie, van de 
VCLP, van het Beroepsorgaan, van de inlichtingendien-
sten en van de GBA, alsook dat zij de amendementen 
nrs. 20 tot 24 ter advies voorlegt aan de Raad van State.

De commissie verwerpt dat voorstel met 10 tegen 3 
stemmen.

II. — INLEIDENDE UITEENZETTING

Mevrouw Hadja Lahbib, minister van Buitenlandse 
Zaken, Europese Zaken en Buitenlandse Handel en de 
Federale Culturele Instellingen, is blij dat ze de leden 
dit wetsontwerp houdende wijziging van de wet van 
11 december 1998 betreffende de classificatie en de 
veiligheidsmachtigingen, veiligheidsattesten en veilig-
heidsadviezen kan voorleggen, evenals de amendementen 
die de regering enkele maanden na de indiening van 
het wetsontwerp heeft ingediend.

Die amendementen betreffen allereerst enkele wij-
zigingen die vereist zijn vanwege de hervorming van 
de Nationale Veiligheidsoverheid (NVO), waartoe de 
Nationale Veiligheidsraad op 23 februari 2022 heeft 
beslist. Daarnaast beogen sommige amendemen-
ten Defensie in de mogelijkheid te stellen een brede 
screening van haar personeelsleden uit te voeren. Tot 
slot werden via de parlementaire kanalen amendementen 

mesDames, messieurs,

Votre commission a examiné ce projet de loi au cours 
de sa réunion du 19 décembre 2022.

I. — PROCÉDURE

M. Koen Metsu (N-VA) relève que le projet de 
loi a un long historique, et que l’amendement n° 19 
(DOC 55 2443/002) fixe son entrée en vigueur au 31 dé-
cembre 2023. Soulignant l’importance du texte, il suggère 
que la commission prenne le temps de l’examiner de 
manière approfondie et sollicite une série d’avis.

Mme Vanessa Matz (Les Engagés) souscrit aux 
remarques et à la proposition de M. Metsu. Elle se 
demande ce qui justifie un traitement accéléré et s’inter-
roge sur la raison pour laquelle les amendements de 
M. Vandenput et consorts n’ont pas été soumis à l’avis 
du Conseil d’État comme ça a été le cas des amende-
ments du gouvernement.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) propose à la commission 
de demander les avis de la Police Fédérale, de la CPPL, 
de l’Organe de recours, des Services de renseignement 
et de l’APD et de soumettre les amendements nos 20 à 
24 à l’avis du Conseil d’État.

Par 10 voix contre 3, la commission a rejeté cette 
proposition.

II. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

Mme Hadja Lahbib, ministre des Affaires étrangères, 
des Affaires européennes, du Commerce extérieur 
et des Institutions culturelles fédérales, est heureuse 
de présenter aux membres ce projet de loi portant 
modification de la loi du 11 décembre 1998 relative 
à la classification et aux habilitations, attestations et 
avis de sécurité ainsi que les amendements qui ont été 
déposés par le gouvernement quelques mois après le 
dépôt du projet.

Ces amendements contiennent tout d’abord les modi-
fications requises en raison de la réforme de l’Autorité 
Nationale de Sécurité (ANS), décidée par le Conseil 
National de Sécurité le 23 février dernier. Certains 
amendements visent à permettre à la Défense de pro-
céder à un large screening de son personnel. Enfin, 
des amendements déposés par la voie parlementaire 
sont à caractère technique et visent à harmoniser le 
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van technische aard ingediend ter harmonisering van 
de ter bespreking voorliggende tekst met het op 20 juli 
2022 door de Kamer van volksvertegenwoordigers aan-
genomen wetsontwerp tot invoering van een algemene 
declassificatieregeling van de geclassificeerde stukken 
(DOC 55 2739/008).

De minister herinnert eraan dat de wet van 11 de-
cember 1998 bepalingen bevat ter bescherming van 
de geclassificeerde informatie, met inbegrip van de 
veiligheidsmachtigingen, en daarnaast ook bepalingen 
betreffende de veiligheidsverificaties met het oog op de 
afgifte van veiligheidsattesten dan wel de verstrekking 
van veiligheidsadviezen.

Het voorliggende wetsontwerp wijzigt de afdeling 
betreffende de bescherming van de geclassificeerde 
informatie. Beoogd wordt het wettelijk kader in overeen-
stemming te brengen met de internationale verplichtingen 
van België ter zake, alsook te voorzien in een juridisch 
kader voor de “Publiek Gereguleerde Dienst” van het 
wereldwijde satellietnavigatiesysteem Galileo. Daartoe 
worden aanvullende bevoegdheden toegekend aan de 
NVO.

Samengevat behelst het wetsontwerp:

— de oprichting van de NVO, met toekenning van de 
nodige bevoegdheden;

— de invoering van een vierde classificatieniveau: 
“BEPERKT”;

— de vijf categorieën van vereiste maatregelen ter 
bescherming van de geclassificeerde informatie;

— de verruiming van de mogelijke sancties;

— de mogelijkheid om bijkomende retributies te heffen;

— de bepalingen betreffende de Publiek Gereguleerde 
Dienst; en

— overgangs- en slotbepalingen.

Met dit wetsontwerp wordt dus een vierde classifi-
catieniveau ingevoerd: “BEPERKT”. De doeltreffende 
uitwisseling van geclassificeerde informatie tussen België 
enerzijds en de EU, de NAVO en het ESA anderzijds 
wordt vereenvoudigd door te voorzien in vier Belgische 
classificatieniveaus.

texte à l’examen avec le projet de loi visant à introduire 
des règles générales de déclassification des pièces 
classifiées (DOC 55 2739/008) qui a été approuvé par 
la Chambre le 20 juillet 2022.

La ministre rappelle que la loi du 11 décembre 1998 
contient des dispositions relatives, d’une part, à la 
protection des informations classifiées, y compris les 
habilitations de sécurité; et d’autre part, aux vérifications 
de sécurité conduisant à des attestations de sécurité 
ou à des avis de sécurité.

Ce projet de loi modifie la section relative à la protec-
tion des informations classifiées. Elle vise à mettre le 
cadre juridique en conformité avec les obligations inter-
nationales de la Belgique dans ce domaine et à fournir 
un cadre juridique pour le “Service Public Réglementé” 
du système mondial de radionavigation par satellite 
Galileo. À cette fin, des pouvoirs supplémentaires sont 
accordés à l’ANS.

En résumé, le projet de loi prévoit:

— l’institution de l’ANS avec l’attribution des pouvoirs 
nécessaires;

— l’introduction d’un quatrième niveau de classifica-
tion, le niveau “RESTREINT”;

— les cinq catégories de mesures requises pour la 
protection des informations classifiées;

— l’élargissement des sanctions possibles;

— la possibilité d’ introduire des rétributions 
supplémentaires;

— les dispositions relatives au Service Public 
Réglementé; et

— des dispositions transitoires et finales.

Ce projet de loi introduit donc un quatrième niveau 
de classification, le niveau “RESTREINT”. L’échange 
efficace d’informations classifiées entre la Belgique, 
d’une part, et l’Union européenne, l’Organisation du 
Traité de l’Atlantique Nord (OTAN) et l’Agence Spatiale 
Européenne (ASE) est facilité par la coexistence de 
quatre niveaux de classification belges.
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De door elk van die classificatieniveaus geboden 
bescherming omvat een geheel van minimale bescher-
mingsmaatregelen, bestaande uit vijf categorieën:

— maatregelen voor het beheer van de geclassifi-
ceerde informatie;

— de persoonsgebonden veiligheid;

— beschermingsmaatregelen in verband met de 
overheidsopdrachten;

— de fysieke veiligheid; en

— de veil igheid van de communicatie- en 
informatiesystemen.

Het wetsontwerp creëert een juridisch kader voor elk 
van die vijf categorieën. Daardoor is de bescherming 
van de geclassificeerde informatie in België in al haar 
aspecten conform de verplichtingen in het raam van de 
internationale overeenkomsten, inzonderheid die van de 
EU en van de NAVO.

Het voorziet in de mogelijkheid om ten aanzien van 
zowel de privé als de publieke sector voor alle door 
de NVO afgeleverde goedkeuringen een retributie te 
heffen. Bepaalde overheden zullen daarvan worden 
vrijgesteld, om de herverdeling van middelen uit de 
federale begroting te voorkomen. Het bedrag van de 
retributie zal, in voorkomend geval, bepaald worden 
op basis van een raming van de aan de te ontplooien 
activiteiten verbonden kosten.

In het raam van Galileo, het wereldwijde satellietna-
vigatiesysteem van de EU, werd een specifiek voor de 
overheidsdiensten bestemde geclassificeerde dienst in-
gevoerd, de zogenaamde “Publiek Gereguleerde Dienst”. 
De beschermingsvereisten van dat systeem moeten in 
nationale regelgeving worden omgezet. Deze wetswijzi-
ging beoogt daarin te voorzien. Mutatis mutandis wordt 
het opschrift van de wet van 1998 daartoe gewijzigd.

De regering heeft op 23 februari 2022 beslist om de 
NVO te hervormen. De NVO verandert van organisa-
tiestructuur en zal niet langer bestaan uit een collegiale 
samenwerking tussen negen federale overheidsdien-
sten met een secretariaat dat is ondergebracht bij de 
FOD Buitenlandse Zaken. Door die hervorming wordt 
de NVO onderdeel van de Veiligheid van de Staat. De 
NVO zal niet langer bevoegd zijn voor de aflevering en 
de intrekking van de veiligheidsattesten en voor het uit-
brengen van de veiligheidsadviezen. Die bevoegdheden 
worden overgeheveld naar de federale politie.

La protection offerte par chacun de ces niveaux de 
classification consiste en un ensemble de mesures de 
protection minimales. Ces mesures sont divisées en 
cinq catégories:

— les mesures applicables à la gestion des informa-
tions classifiées;

— la sécurité personnelle;

— les mesures de protection liées aux marchés publics;

— la sécurité physique;

— et la sécurité des systèmes de communication et 
d’information.

Le projet de loi crée un cadre juridique pour chacune 
de ces cinq catégories afin que la protection des infor-
mations classifiées en Belgique soit conforme dans 
tous ses aspects aux obligations contractées dans le 
cadre des accords internationaux, plus particulièrement 
à celles émanant de l’UE et l’OTAN.

Il prévoit la possibilité de réclamer une rétribution, tant 
pour le secteur privé que pour le secteur public, pour 
toutes les approbations délivrées par l’ANS. Certaines 
autorités en seront exemptées afin d’éviter la redistribution 
de fonds du budget fédéral. Le montant de la rétribu-
tion sera, le cas échéant, déterminé sur la base d’une 
estimation des coûts liés aux activités à entreprendre.

Dans le cadre de Galileo, le système mondial de 
radionavigation par satellite de l’Union européenne, 
un service classifié a été introduit spécifiquement à 
l’usage des administrations publiques, le “Service Public 
Réglementé”. Les exigences de protection de ce sys-
tème doivent être transposées dans les réglementations 
nationales. Cette question est réglée par la présente 
modification législative. Mutatis mutandis, l’intitulé de 
la loi de 1998 est modifié à cette fin.

Le gouvernement a décidé le 23 février 2022 de réfor-
mer l’ANS. L’ANS change sa structure organisationnelle 
et ne consistera plus en une coopération collégiale 
entre neuf services publics fédéraux avec un secrétariat 
hébergé par le SPF Affaires étrangères. Par le biais de 
cette réforme, l’ANS fera partie de la Sûreté de l’État. 
L’ANS ne sera plus responsable de la délivrance et 
du retrait des attestations de sécurité et de l’émission 
d’avis de sécurité. Ces pouvoirs seront transférés à la 
Police fédérale.
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De ingevolge de hervorming van de NVO noodzakelijke 
amendementen op het wetsontwerp beogen de federale 
politie ervoor bevoegd te maken veiligheidsattesten af 
te geven en in te trekken, alsmede veiligheidsadviezen 
te verstrekken.

Daarnaast wordt voorzien in afwijkingsbepalingen 
voor de Veiligheid van de Staat, de Algemene Dienst 
Inlichting en Veiligheid (ADIV) en de lokale politiezones.

Zoals reeds aangegeven, worden nog andere amen-
dementen op het wetsontwerp ingediend naar aanleiding 
van de recente wet van 11 september 2022 tot invoering 
van een algemene declassificatieregeling van de ge-
classificeerde stukken. Die nieuwe bepalingen hielden 
immers geen rekening met dit wetsontwerp.

Mevrouw Ludivine Dedonder, minister van Defensie, 
stipt aan dat de amendementen die op het departe-
ment Defensie betrekking hebben, voortvloeien uit de 
gebeurtenissen van mei 2021. Door zijn persoonlijke 
geschiedenis, zijn extremistische meningen en de door 
hem gepleegde diefstal van heel wat wapens was Jürgen 
Conings’ verdwijning een groot veiligheidsrisico voor de 
Belgische samenleving.

Op haar vraag voerde de Inspectie-Generaal van 
Defensie een intern onderzoek naar de omstandigheden 
die deze gebeurtenis mogelijk maakten. Parallel voerde 
ook het Vast Comité van Toezicht op de inlichtingen- en 
veiligheidsdiensten een onderzoek gezien de betrokken-
heid van de militaire inlichtingendienst ADIV en andere 
Belgische veiligheidsdiensten.

De beide onderzoeken hebben uitgewezen dat een 
aantal interne disfuncties bij het departement een der-
gelijke situatie mogelijk gemaakt hebben. Met het oog 
op een oplossing heeft de Defensiestaf op haar verzoek 
een alomvattend actieplan ter voorkoming en bestrijding 
van extremisme binnen de organisatie uitgewerkt. Het 
bevat een aantal speerpunten voor een sterker beleid 
inzake de aanpak van extremisme.

In dat opzicht beogen de door de minister ingediende 
amendementen de veiligheidsverificaties bij Defensie 
te versterken en uit te breiden. Alvorens inhoudelijk 
op die amendementen in te gaan, benadrukt zij dat de 
vastgestelde prioriteiten niet louter reactieve maar ook 
preventieve maatregelen betreffen.

In het actieplan zijn onder meer deze punten 
opgenomen:

Les amendements au projet de loi, requis par la 
réforme de l’ANS, réglementent l’octroi du pouvoir de 
délivrer et de retirer les attestations de sécurité ainsi 
que l’émission d’avis de sécurité par la Police fédérale.

En outre, les dispositions dérogatoires pour la Sûreté 
de l’État, le Service Général du Renseignement et de 
la Sécurité des Forces Armées (SGRS) et les zones de 
police locale sont également prévues.

Comme mentionné précédemment, des amendements 
sont également prévus pour apporter les adaptations 
nécessaires à ce projet de loi suite à la récente loi du 
11 septembre 2022 visant à introduire des règles géné-
rales de déclassification de pièces classifiées. En effet, 
ces nouvelles dispositions ne tenaient pas compte de 
ce projet de loi.

Mme Ludivine Dedonder, ministre de la Défense, 
précise que les amendements qui concernent le dépar-
tement de la Défense résultent des événements de mai 
2021. L’histoire personnelle de Jürgen Conings, ses 
opinions extrémistes et le vol d’une quantité considérable 
d’armes, ont fait de sa disparition un risque sécuritaire 
majeur pour la société belge.

L’Inspection générale de la Défense a mené, à la 
demande de la ministre, une enquête interne sur les 
circonstances qui ont rendu cet événement possible. 
Parallèlement, le Comité permanent de contrôle des 
services de renseignement et de sécurité a mené une 
enquête en raison de l’implication du service de ren-
seignement militaire SGRS et d’autres services de 
sécurité belges.

Les deux enquêtes ont révélé qu’un certain nombre 
de dysfonctionnements, internes au département, ont 
permis qu’une telle situation se produise. Pour y remédier, 
un plan global d’action de prévention et de lutte contre 
l’extrémisme au sein de l’organisation a été élaboré par 
l’État-major à sa demande. Il contient un certain nombre 
de priorités qui renforceront la politique de lutte contre 
l’extrémisme.

Dans ce contexte, les amendements que la ministre 
présente visent à renforcer et élargir les vérifications de 
sécurité à la Défense. Mais avant d’évoquer le contenu de 
ces amendements, elle tient à souligner que les priorités 
identifiées ne se limitent pas uniquement à des mesures 
réactives mais également à des mesures préventives.

Le plan d’action contient en effet des points tels que:
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— een verbetering van de gegevensuitwisseling met 
de gerechtelijke actoren en met de veiligheidspartners;

— een herziening van de richtlijnen aangaande het 
gebruik van sociale media;

— bewustmakingsinitiatieven in verband met alle 
mogelijke vormen van discriminatie;

— een versterking van het integriteitsbeleid;

— een hervorming van de normen en waarden van 
Defensie.

Al die maatregelen zijn genomen in nauw overleg 
met de betrokken partners en met inachtneming van 
de sociale dialoog.

De grote rode draad doorheen het plan is preventie 
met het oog op het beschermen van de organisatie, haar 
medewerkers en haar missie. Het uitbreiden van het 
principe van de veiligheidsverificaties binnen Defensie 
is in die zin een preventieve maatregel zoals de andere, 
zij het een heel belangrijke.

Ook vandaag kunnen al verificaties worden uitgevoerd. 
De wet op de classificatie en de veiligheidsmachtigingen, 
-attesten en -adviezen voorziet in die mogelijkheid. Die 
wet wil de regering nu via amendementen bijsturen. 
Uitgaande van wat thans al bij wet mogelijk is, is het de 
bedoeling Defensie voortaan structureel en binnen een 
juridisch raamwerk toegang te geven tot de gegevens 
van de databanken van de Belgische veiligheidsdiensten.

De bedoeling is om het principe uit te breiden, want 
momenteel worden reeds veiligheidsverificaties uitge-
voerd. Echter, alleen personen die kandideren voor een 
betrekking als militair bij Defensie worden onderworpen 
aan een dergelijke verificatie. Het huidige voorstel houdt 
twee veranderingen in. Ten eerste zullen voortaan ook 
kandidaat-burgers onderwerp zijn van een veiligheidsve-
rificatie. En ten tweede wordt een periodieke verificatie, 
namelijk om de vijf jaar, tijdens de loopbaan ingevoerd 
voor alle medewerkers.

De uitbreiding van het systeem van veiligheidsverifi-
caties binnen Defensie strekt ertoe om:

— de veiligheid van het eigen personeel en van de 
Belgische samenleving te verzekeren;

— Defensie toe te laten haar wettelijke opdrachten 
uit te voeren;

— l’amélioration de l’échange d’informations avec les 
acteurs du monde judiciaire ainsi que les partenaires 
de sécurité;

— une révision des directives concernant l’utilisation 
des médias sociaux;

— des activités de sensibilisation sur toutes les formes 
de discriminations;

— le renforcement de la politique en matière d’intégrité;

— la refonte des normes et valeurs de la Défense.

Toutes ces mesures ont été prises en concertation 
étroite avec les partenaires concernés et dans le respect 
du dialogue social.

La prévention est véritablement au cœur de ce plan 
d’action, qui vise à protéger l’organisation, ses collabo-
rateurs et sa mission. En ce sens, l’extension du principe 
des vérifications de sécurité au sein de la Défense est 
une mesure préventive comme les autres, mais une 
mesure très importante.

La possibilité de procéder à des vérifications existe 
déjà. Elles sont prévues par la loi relative à la classifica-
tion et aux habilitations, attestations et avis de sécurité. 
Et, c’est donc cette loi que le gouvernement a souhaité 
amender. En se basant sur ce qui existe déjà en droit, 
la Défense aura désormais la possibilité d’accéder aux 
informations présentes dans les bases de données des 
services de sécurité belges de manière structurelle et 
encadrée juridiquement.

La volonté du gouvernement est d’étendre ce principe. 
En effet, bien que des vérifications de sécurité soient 
déjà effectuées à l’heure actuelle, seuls les candidats à 
une fonction en tant que militaire au sein de la Défense 
sont soumises à cette vérification. La proposition actuelle 
prévoit deux changements. Premièrement, les candidats 
civils seront désormais également soumis à une véri-
fication de sécurité et, deuxièmement, une vérification 
périodique, une fois tous les cinq ans, au cours de la 
carrière, sera introduite pour l’ensemble du personnel.

L’extension du système des vérifications de sécurité 
au sein de la Défense vise à:

— assurer la sécurité du personnel de la Défense et 
de la société belge;

— permettre à la Défense d’exécuter ses missions 
légales;
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— te verzekeren dat men binnen nationale en in-
ternationale samenwerkingen op een betrouwbare en 
integere partner kan rekenen.

Defensie is geen organisatie als een andere. Het is 
een organisatie die het prerogatief heeft om geweld te 
gebruiken, en daarvoor ook over de nodige, dodelijke, 
middelen beschikt. Niet iedereen mag dus zomaar toe-
gang hebben tot de organisatie. De uitbreiding van de 
verificaties heeft tot doel de meest geschikte medewer-
kers, burgers en militairen, te selecteren en te behouden. 
Dat moet garanderen dat de geprivilegieerde toegang 
tot wapens, gespecialiseerde vormingen, gevoelige 
informatie en specifieke infrastructuur eigen aan een 
veiligheidsdienst als Defensie niet kan misbruikt worden 
en tot veiligheidsrisico’s leidt die de Belgische burger 
in gevaar brengen.

De minister herinnert eraan dat haar ambitie is om 
het aantal burgers binnen Defensie gevoelig te laten 
stijgen. Daarom is het van belang dat ook burgers aan 
veiligheidsverificaties worden onderworpen. Burgers 
bevinden zich in alle eenheden en op alle niveaus binnen 
Defensie en genieten vaak van dezelfde geprivilegieerde 
toegang als militairen. Het is uiteraard niet normaal dat 
burgers van externe firma’s die bijvoorbeeld het gras 
komen afrijden binnen de militaire kwartieren een veri-
ficatie moeten ondergaan, maar dat deze verificatie niet 
plaatsvindt voor de burgers die voor Defensie werken.

Een verificatie met een negatief resultaat zal uiteraard 
gevolgen hebben. Civiele kandidaten zullen in dat geval 
niet voor Defensie mogen komen werken, zoals nu al 
het geval is voor militaire kandidaten. Een civiel of mili-
tair personeelslid dat tijdens de loopbaan bij Defensie 
een negatief advies bij een verificatie krijgt, moet de 
organisatie verlaten.

Gebeurtenissen zoals in mei 2021 of ook de recente 
arrestaties in Duitsland, waar zowel actieve als gewezen 
militairen bij betrokken zijn, maken duidelijk dat een 
instelling als Defensie geen compromissen kan sluiten 
als het op veiligheid aankomt. In sommige gevallen 
zullen strenge beslissingen, zoals een ontslag, nood-
zakelijk zijn. De minister benadrukt evenwel dat men 
zich rekenschap geeft van de mogelijke consequenties 
voor de betrokkene. Daarom wil zij een evenwichtige en 
rechtvaardige procedure uitwerken.

Het al bestaande wettelijk raamwerk werd het meest 
geschikt geacht voor de uitvoering van de verificaties. 
Elke betrokkene zal aldus via een bij wet vastgelegde 
procedure een negatieve beslissing kunnen aanvechten 
bij het beroepsorgaan inzake veiligheidsmachtigingen, vei-
ligheidsattesten en veiligheidsadviezen. Het wetsontwerp 

— garantir que la Défense soit, dans le cadre de col-
laborations nationales et internationales, un partenaire 
fiable et intègre sur lequel on peut compter.

La Défense n’est pas une organisation comme les 
autres. Il s’agit d’une organisation qui peut utiliser la 
force et qui dispose en outre des moyens nécessaires, 
létaux, à cette fin. Tout le monde ne peut donc pas avoir 
accès à cette organisation. L’extension des vérifications 
a pour but de sélectionner et de retenir les collaborateurs 
les plus adéquats, civils ou militaires. L’objectif est de 
garantir que l’accès privilégié aux armes, aux formations 
spécialisées, aux informations sensibles et aux infras-
tructures spécifiques propres à un service de sécurité 
tel que la Défense ne puisse pas faire l’objet d’abus et 
ainsi créer des risques de sécurité pour le citoyen.

La ministre rappelle que son ambition est d’augmenter 
sensiblement le nombre de civils au sein de la Défense. 
Il est donc important que les civils soient également 
soumis à des vérifications de sécurité. Des civils sont 
présents dans toutes les unités et à tous les niveaux de 
la Défense et ils bénéficient souvent du même accès 
privilégié que les militaires. Il n’est évidemment pas 
normal que des civils travaillant pour des firmes exté-
rieures venant par exemple tondre les pelouses dans 
les quartiers militaires, soient soumis à une vérification 
mais que ce ne soit en revanche pas le cas pour les 
civils qui travaillent pour la Défense.

Une vérification avec un résultat négatif aura évidem-
ment des conséquences. Les candidats civils ne pourront 
pas commencer à travailler à la Défense, comme c’est 
déjà le cas pour les candidats militaires. Si, au cours 
d’une carrière à la Défense, un civil ou militaire reçoit 
un avis négatif lors d’une vérification, cette personne 
devra quitter l’organisation.

Des événements tels que celui de mai 2021 ou encore 
les récentes arrestations en Allemagne, impliquant à la 
fois des militaires actifs et d’anciens militaires, montrent 
qu’une institution comme la Défense ne peut faire de 
compromis en matière de sécurité. Des décisions sévères, 
comme le licenciement, seront nécessaires dans cer-
tains cas. Toutefois, la ministre tient à souligner qu’on 
mesure les conséquences possibles pour les personnes 
concernées. C’est pourquoi elle propose d’élaborer une 
procédure équilibrée et juste.

Le cadre légal déjà existant est privilégié pour pouvoir 
effectuer les vérifications. Chaque personne concernée 
pourra donc introduire un recours contre une décision 
négative via une procédure légalement établie auprès 
de l’organe de recours en matière d’habilitations, d’attes-
tations et d’avis de sécurité. Ce faisant, le projet prévoit 
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voorziet er in dat verband in dat de betrokkene uitvoerig 
ingelicht wordt over de beschikbare verweermiddelen.

De verificaties voor kandidaat-burgers worden van 
kracht een maand na de goedkeuring van deze wet. De 
verificaties tijdens de loopbaan van de medewerkers van 
Defensie worden maximaal vijf jaar na de goedkeuring 
van de wet ingevoerd. Dit heeft praktische redenen: de 
verschillende statuten binnen Defensie moeten namelijk 
worden aangepast aan deze nieuwe procedure en dit 
vraagt de nodige tijd.

Maar de minister wil deze tijd ook gebruiken om een 
uitgebreide sensibiliseringscampagne te voeren binnen 
Defensie om iedereen duidelijk te maken waarom deze 
verificaties nodig zijn, wat ieders rechten en plichten zijn 
in het kader van de procedure en op welke basis de be-
slissingen worden genomen. Dit alles moet ook toelaten 
dat mensen hun gedrag kunnen corrigeren indien nodig.

Belangrijk is ook dat de amendementen de oprichting 
beogen van een college bij de ADIV, de dienst die voor 
de veiligheidsverificaties bij Defensie instaat. Dat college 
zal zich moeten buigen over de dossiers waarvoor een 
negatief advies zou kunnen worden afgegeven. Het zal 
mede bestaan uit vertegenwoordigers van andere dien-
sten van Defensie, onder meer de personeelsafdeling 
en de juridische afdeling. Indien nodig zal ook externe 
hulp kunnen worden ingeschakeld. Door aldus verschil-
lende standpunten bijeen te brengen en in te zetten op 
collegiale beslissingen, zullen afgewogen en gedragen 
beslissingen kunnen worden genomen.

Zoals de Raad van State vraagt, zullen de werking 
van dat college en de criteria aan de hand waarvan 
het beslissingen zal nemen, worden vastgesteld bij 
koninklijk besluit.

De minister beoogt ook de mogelijkheid om een positief 
advies “onder voorbehoud” af te leveren, dat eventueel 
slechts beperkt geldig is. De persoon in kwestie wordt op 
die manier aangesproken op gedrag waarvan Defensie 
denkt dat het nog kan worden gecorrigeerd. De betrok-
kene krijgt daardoor ook de kans om dit effectief te doen.

Bij de totstandkoming van dit initiatief, tot slot, werd 
met de FOD BOSA bekeken welke mogelijkheden er 
zijn voor mensen die alsnog een negatief advies met 
betrekking tot hun veiligheidsverificatie zouden krijgen. 
Voor deze mensen, die Defensie moeten verlaten, zal 
geval per geval bekeken worden in samenwerking met 
de FOD BOSA of ze elders binnen de administratie aan 
de slag kunnen.

que la personne en question sera informée en détail des 
moyens de recours à sa disposition.

Les vérifications relatives aux candidats civils entreront 
en vigueur un mois après l’adoption de la loi. Les vérifi-
cations en cours de carrière prévues pour le personnel 
de la Défense seront introduites au plus tard cinq ans 
après l’adoption de la loi. Cette différence s’explique par 
des raisons pratiques: les différents statuts qui coexistent 
au sein de la Défense doivent en effet être adaptés à 
cette nouvelle procédure, et cela prendra du temps.

La ministre entend toutefois utiliser ce temps pour 
mener une vaste campagne de sensibilisation au sein 
de la Défense de manière à faire comprendre à tous 
pourquoi ces vérifications sont nécessaires, quels sont 
les droits et les devoirs de chacun dans le cadre de la 
procédure et sur quelle base les décisions seront prises. 
Cela devrait également permettre à des membres du 
personnel de la Défense de rectifier, si nécessaire, leur 
comportement.

Il est important de noter que les amendements pré-
voient également la création d’un collège au sein du 
SGRS, le service chargé d’effectuer les vérifications 
de sécurité pour la Défense. Ce collège devra discuter 
des dossiers pour lesquels un avis négatif pourrait être 
émis. Il comprendra des représentants d’autres services 
de la Défense, tels que le département des ressources 
humaines et le département juridique, entre autres. Si 
nécessaire, il sera également possible de faire appel à 
une aide extérieure. En rassemblant ainsi des points de 
vue différents et en axant la décision sur la collégialité, 
on parviendra à une décision nuancée et soutenue.

Le fonctionnement de ce collège et les critères sur 
lesquels il se fondera pour prendre les décisions seront 
fixés dans un arrêté royal, conformément à la demande 
du Conseil d’État.

La ministre envisage également la possibilité de rendre 
un avis positif “sous réserve” qui n’aurait éventuellement 
qu’une validité limitée. Cela permettrait d’interpeller la 
personne visée à propos d’un comportement qui, selon 
la Défense, pourrait encore être corrigé, et, partant, de 
lui donner ainsi la possibilité d’y remédier effectivement.

Enfin, lors de l’élaboration de cette initiative, il a été 
examiné, en concertation avec le SPF BOSA, quelles 
possibilités pourraient encore avoir les personnes qui 
auront reçu un avis négatif à la suite de la procédure 
de vérification de sécurité. Pour ces personnes, qui 
doivent quitter la Défense, une évaluation au cas par 
cas sera établie en collaboration avec le SPF BOSA 
pour déterminer si elles peuvent être employées ailleurs 
dans l’administration.
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De minister benadrukt voorts dat momenteel ongeveer 
70 % van het Defensiepersoneel al over een veilig-
heidsmachtiging beschikt omdat het geclassificeerde 
documenten behandelt of toegang heeft tot infrastructuur 
waarvoor een machtiging vereist is. Die machtiging wordt 
verkregen na diepgaand onderzoek, dat veel gerichter 
is dan de zogeheten veiligheidsverificatieprocedure. De 
impact van de uitbreiding van de veiligheidsverificaties 
moet dus ook tegen die achtergrond worden bekeken.

Tot slot verwijst de minister naar de adviezen van 
de Raad van State en van voormeld beroepsorgaan, 
die het basisprincipe van de uitbreiding van de veilig-
heidsverificaties bij Defensie niet ter discussie stellen. 
Bovendien spoort dit initiatief met een aanbeveling van 
het Vast Comité I. Op basis van al die onafhankelijke 
adviezen is de minister overtuigd van de oplossing die 
zij in uitzicht stelt.

Met de uitbreiding van de veiligheidsverificaties wordt 
een punt gezet achter het werk dat met het introduceren 
van verificaties voor kandidaat-militairen begon. Het 
zou niet logisch zijn om het enkel bij die categorie te 
houden. De minister wil benadrukken dat de voorge-
stelde aanpassingen niet enkel gaan om de strijd tegen 
extremisme. Ze gaan om de strijd tegen alle dreigingen 
die de interne veiligheid van Defensie, haar personeel, 
haar opdrachten en de samenwerking met haar partners 
in gevaar brengen.

III. — ALGEMENE BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) wijst erop dat iedereen 
het ermee eens is dat de NVO moet worden hervormd. 
De spreekster zou echter de redenen achter de keuze 
van de regering willen vernemen, want er lagen ook 
andere opties op tafel.

In april 2022 bracht het Rekenhof een kritisch ver-
slag uit over veiligheidsverificaties door de Nationale 
Veiligheidsoverheid (NVO). Het Rekenhof had kritiek op 
de reglementering (wettelijke kader), de structuur en de 
werking ervan. De ministers van Defensie, Buitenlandse 
Zaken en Binnenlandse Zaken hebben aangekondigd 
dat ze rekening zouden houden met de conclusies en 
aanbevelingen van het Rekenhof bij de hervorming van 
de NVO. Maar nergens wordt in de toelichting bij het 
wetsontwerp of bij de amendementen hiernaar verwezen.

La ministre souligne également qu’à l’heure actuelle, 
environ 70 % des membres du personnel de la Défense 
disposent déjà d’une habilitation de sécurité car ils 
manipulent des documents classifiés ou ont accès à 
des infrastructures dont l’accès nécessite une habilita-
tion. L’obtention de cette habilitation se fait après une 
enquête approfondie qui est beaucoup plus pointue que 
la procédure dite de vérification de sécurité. L’impact de 
l’élargissement des vérifications de sécurité doit donc 
également être considéré dans ce contexte.

Enfin, la ministre se réfère aux avis du Conseil d’État 
et de l’organe de recours précité, qui ne remettent pas 
en cause le principe de base de l’élargissement des 
vérifications de sécurité à la Défense. En outre, cette 
initiative est conforme à une recommandation du Comité 
permanent R. Tous ces avis indépendants confortent la 
ministre dans le choix de la solution proposée.

L’extension des vérifications de sécurité achève un 
travail qui a commencé avec l’instauration de vérifications 
pour les candidats militaires. Il n’aurait pas été logique 
de s’en tenir à cette seule catégorie. La ministre tient 
à souligner que les changements proposés ne visent 
pas seulement à lutter contre l’extrémisme. Ils visent en 
effet à lutter contre toutes les menaces qui pèsent sur la 
sécurité intérieure de la Défense, de son personnel, de 
ses missions et de la coopération avec ses partenaires.

III. — DISCUSSION GÉNÉRALE

A. Questions et observations des membres

Mme Yngvild Ingels (N-VA) rappelle que tout le monde 
s’accorde sur la nécessité qu’il y a à réformer l’ANS. 
L’intervenante aimerait toutefois savoir pourquoi la piste 
choisie par le gouvernement a été retenue alors que 
d’autres options étaient sur la table.

En avril 2022, la Cour des comptes a émis un rapport 
critique sur les vérifications de sécurité par l’Autorité 
nationale de sécurité (ANS). La Cour des comptes a 
formulé des critiques au sujet de la réglementation (cadre 
légal), de sa structure et de son fonctionnement. Les 
ministres de la Défense, des Affaires étrangères et de 
l’Intérieur ont annoncé qu’elles tiendraient compte des 
conclusions et recommandations de la Cour lors de la 
réforme de l’ANS. Il n’y est toutefois renvoyé nulle part 
ni dans l’exposé du projet de loi, ni dans les justifications 
des amendements.
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De spreekster herinnert eraan dat het Rekenhof een 
aantal aanbevelingen ter attentie van de regering en 
de wetgever heeft geformuleerd. Er werd onder meer 
aanbevolen om de doelstelling van de veiligheidsveri-
ficaties te verduidelijken. Dat betekent dat de cruciale 
veiligheidsbelangen onder de loep moeten worden ge-
nomen, evenals de criteria die bij de screening aan bod 
moeten komen. Het Rekenhof beval voorts aan het weinig 
onderbouwde onderscheid tussen veiligheidsattesten en 
veiligheidsadviezen uit te klaren of af te schaffen, en te 
overwegen om slechts één document te behouden, met 
variabele termijnen. Voorts werd geopperd om de NVO 
gecentraliseerder aan te sturen en te positioneren, alsook 
om te zorgen voor capaciteit en middelen die aangepast 
zijn aan het alomvattende veiligheidsbeleid. Andere aan-
bevelingen betroffen onder meer de digitalisering van het 
door de NVO uitgevoerde veiligheidsverificatietraject, de 
evaluatie van de behandelingstermijnen (in het bijzonder 
de verschillen ertussen), de verbreding van de toepas-
singssfeer van de veiligheidsverificaties, alsmede een 
permanente monitoring. In welke mate werd rekening 
gehouden met de aanbevelingen van het Rekenhof?

Zowel de Europese Commissie en de Raad van de 
EU als de NAVO en ESA organiseren op regelmatige 
basis bij de lidstaten inspectiebezoeken om de imple-
mentatie van hun regelgevende kaders na te gaan. De 
terugkerende aanbeveling betreft telkens de volledige 
toekenning van de bevoegdheden aan één overheid. 
Hoeveel bezoeken heeft ons land de laatste jaren gehad 
en welke aanbevelingen werden toen geformuleerd? In 
welke mate werd rekening gehouden met die aanbeve-
lingen in dit wetsontwerp?

In de wet van 1998 ontbreken cruciale aspecten aan-
gaande de bescherming van geclassificeerde informatie. 
Meer in het bijzonder is een efficiënte implementatie van 
de beschermingsmaatregelen met betrekking tot private 
actoren moeilijk uit te voeren vanwege het ontbreken van 
een volledig nationaal kader. Deze lacune kan, onder 
meer, leiden tot moeilijkheden voor de Belgische industrie 
om zich te conformeren aan de internationale vereisten 
voor de bescherming van geclassificeerde informatie 
en kan, bijgevolg, de private sector bepaalde geclassi-
ficeerde contracten ontnemen. Worden de moeilijkheden 
waarmee de private actoren te maken krijgen met dit 
wetsontwerp opgelost? Werden zij gehoord en werd er 
met hun opmerkingen rekening gehouden?

Het bedrag van de retributie zal, in voorkomend geval, 
worden bepaald door de Koning (art. 43) op basis van een 
raming van de kosten verbonden aan de te ontplooien 
activiteiten. De Koning bepaalt tevens de eventuele 
verdeelsleutel tussen de verschillende begunstigden. 

Pour rappel, la Cour des comptes formulait une série 
de recommandations à l’attention du gouvernement et 
du législateur. Elle recommandait notamment de clarifier 
la finalité des vérifications de sécurité, ce qui implique 
d’examiner les intérêts de sécurité essentiels et les critères 
qui doivent faire l’objet du screening. Elle recommandait 
également de rationaliser ou de supprimer la distinction 
peu étayée entre les attestations et les avis de sécurité et 
d’envisager de garder un seul produit avec des délais de 
validité variables. Elle suggérait également de prévoir un 
pilotage et un positionnement plus centralisés de l’ANS, 
ainsi qu’une capacité et des moyens adéquats dans 
le cadre d’une politique de sécurité globale. D’autres 
recommandations concernaient notamment la numérisa-
tion du processus de vérification de sécurité par l’ANS, 
l’évaluation des délais de traitement (en particulier les 
différences dans ces délais), l’élargissement du champ 
d’application des vérifications de sécurité ou encore un 
monitoring continu. Dans quelle mesure a-t-il été tenu 
compte des recommandations de la Cour des comptes?

La Commission européenne et le Conseil de l’UE 
ainsi que l’OTAN et l’ESA organisent régulièrement des 
visites d’inspection dans les États membres pour vérifier 
la mise en œuvre de leurs cadres réglementaires. La 
recommandation récurrente concerne systématiquement 
l’attribution pleine et entière des compétences à une 
autorité. Combien de visites ont été effectuées dans 
notre pays au cours des dernières années et quelles 
recommandations ont été formulées à l’époque? Dans 
quelle mesure ces recommandations ont-elles été prises 
en compte dans le projet de loi à l’examen?

Des aspects cruciaux manquent dans la loi de 1998 
concernant la protection des informations classifiées. 
En particulier, il est difficile de mettre en œuvre de 
manière efficace les mesures de protection relatives 
aux acteurs privés en raison de l’absence d’un cadre 
national exhaustif. Cette lacune peut entraîner, entre 
autres, des difficultés pour l’industrie belge à se conformer 
aux exigences internationales en matière de protection 
des informations classifiées et, par conséquent, priver 
le secteur de certains contrats classifiés. Le projet de 
loi à l’examen remédie-t-il aux difficultés auxquelles les 
acteurs privés sont confrontés? Ont-ils été entendus 
et leurs observations ont-elles été prises en compte?

Le montant de la rétribution sera, le cas échéant, 
déterminé par le Roi (art. 43) sur la base d’une esti-
mation des frais liés aux activités à développer. Le Roi 
détermine également l’éventuelle clé de répartition entre 
les différents bénéficiaires. Le gouvernement peut-il 
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Kan de regering het bedrag van de retributies en de 
verdeelsleutel meedelen?

Artikel 10 van het wetsontwerp kent een controle- en 
inspectiebevoegdheid toe aan de NVO. Dit omvat de 
controle- en inspectiebevoegdheid voor geclassificeerde 
informatie bedoeld om na te gaan of de beschermings-
maatregelen correct werden geïmplementeerd. De 
NVO kan inspecties en controles uitvoeren op eigen 
initiatief of op vraag van de diensten of rechtspersonen 
die deze geclassificeerde informatie aanwenden. Op 
basis van welke criteria zal de NVO deze controles op 
eigen initiatief uitvoeren? Wanneer kunnen de diensten 
of rechtspersonen die deze geclassificeerde informatie 
aanwenden daarom verzoeken?

De controles en de inspecties met betrekking tot de 
Veiligheid van de Staat en de controles binnen Defensie 
zullen worden uitgevoerd door respectievelijk de Veiligheid 
van de Staat of ADIV. In dat geval is de NVO niet be-
trokken en oefent de NVO geen controlefunctie uit. Wie 
gaat toezicht houden op de VSSE en ADIV? Zal het Vast 
Comité I belast worden met deze opdracht?

In zijn advies van 16 september 2022 formuleert de 
voorzitter van het Beroepsorgaan een reeks aanbevelin-
gen die betrekking hebben op het wetsontwerp dat door 
de regering bij de Kamer van volksvertegenwoordigers 
werd ingediend.

De spreekster stelt vast dat sinds de indiening van het 
wetsontwerp veel tijd is verstreken. De vraag rijst dan ook 
of het standpunt van de door de regering geraadpleegde 
instanties sindsdien niet is gewijzigd. Het lijkt haar 
dan ook nuttig het wetsontwerp en de amendementen 
opnieuw voor advies voor te leggen aan die instanties.

De heer Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen) stelt vast 
dat het wetsontwerp ertoe strekt een nieuw classifica-
tieniveau te creëren, namelijk het niveau BEPERKT. Dat 
niveau zou geen veiligheidsmachtigingen of -verificaties 
vergen. De spreker wijst erop dat de wet van 11 december 
1998 onlangs werd gewijzigd met bepalingen inzake de 
declassificatie. Hoe zullen de documenten die met het 
voormelde niveau geclassificeerd zijn op een gegeven 
ogenblik openbaar kunnen worden gemaakt, rekening 
houdend met het feit dat het paradoxaal zou zijn er 
een regeling op toe te passen die strenger zou zijn 
dan de regeling voor de documenten met een hogere 
classificatiegraad?

De heer Jean-Marc Delizée (PS) beklemtoont dat dit 
een cruciaal wetsontwerp is, want het betreft bevoegdhe-
den van vier Kamercommissies, namelijk Binnenlandse 

communiquer le montant des rétributions et la clé de 
répartition?

L’article 10 du projet de loi confère une compétence 
de contrôle et d’inspection à l’ANS. Celle-ci comprend 
la compétence de contrôle et d’inspection en matière 
d’informations classifiées destinée à permettre de vérifier 
si les mesures de protection ont été mises en place de 
manière correcte. L’ANS peut effectuer des inspections 
et des contrôles de sa propre initiative ou à la demande 
de services ou de personnes morales qui utilisent ces 
informations classifiées. Sur la base de quels critères 
l’ANS effectuera-t-elle ces contrôles de sa propre ini-
tiative? Quand les services ou les personnes morales 
qui utilisent ces informations classifiées peuvent-ils les 
demander?

Les contrôles et les inspections relatifs à la Sûreté 
de l’État et les contrôles au sein de la Défense seront 
effectués, respectivement, par la Sûreté de l’État ou par 
le SGRS. En pareil cas, l’ANS n’est pas impliquée et 
n’exerce pas de fonction de contrôle. Qui exercera un 
contrôle sur la VSSE et le SGRS? Le Comité permanent R 
sera-t-il chargé de cette mission?

Dans son avis du 16 septembre 2022, le président de 
l’organe de recours formule une série de recomman-
dations concernant le projet de loi qui a été déposé à 
la Chambre des représentants par le gouvernement.

L’intervenante constate qu’un long délai s’est écoulé 
depuis le dépôt du projet de loi. La question se pose 
donc de savoir si la position des instances qui ont été 
consultées par le gouvernement n’a pas évolué depuis 
lors. Il lui semble dès lors qu’il serait utile de soumettre 
à nouveau le projet de loi et les amendements à l’avis 
de ces instances.

M. Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen) constate que 
le projet de loi tend à créer un nouveau niveau de clas-
sification, à savoir le niveau RESTREINT. Celui-ci ne 
requiert pas d’habilitations ou de vérifications de sécurité. 
L’intervenant rappelle que la loi du 11 décembre 1998 a 
récemment été modifiée par des dispositions relatives 
à la déclassification. Comment les documents classés 
sous ce niveau pourront-ils, à un moment donné, être 
rendus publics étant entendu qu’il serait paradoxal de 
les soumettre à un régime plus sévère que celui appli-
cable aux documents dont le degré de classification 
est plus élevé?

M. Jean-Marc Delizée (PS) souligne que ce projet de loi 
est crucial dans la mesure où il couvre les compétences 
de quatre commissions: Intérieur, Relations extérieures, 
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Zaken, Buitenlandse Betrekkingen, Justitie en Defensie. 
Het is bij uitstek gebiedsoverschrijdend, want het houdt 
ook verband met het wetenschapsbeleid, met de clas-
sificaties en met de archieven.

Tijdens deze regeerperiode werden al heel wat plannen 
uitgewerkt ter hervorming van de veiligheidsdiensten, 
waarin ook de daarmee gepaard gaande uitdagingen en 
vragen uitgebreid aan bod komen: transparantie; meer 
personeel, meer budget en uitgebreidere opdrachten 
voor de Veiligheid van de Staat en de ADIV; oprichting 
van een cybercomponent bij het leger; uitwerking van 
een nationale veiligheidsstrategie vanuit een totaalbe-
nadering enzovoort.

Zo heeft de Kamer in juli 2022 een belangrijk wets-
voorstel aangenomen dat was gebaseerd op een par-
lementair initiatief van de heer Van Hecke en dat de 
spreker zelf alsook andere leden van de meerderheid 
mee hadden ondertekend. Dat was een heel belangrijke 
stap vooruit in het licht van de lopende debatten binnen 
de bijzondere commissie over het koloniaal verleden, en 
met het oog op de binnen de commissie voor Mobiliteit, 
Overheidsbedrijven en Federale Instellingen te houden 
bespreking van het door de spreker ingediende voorstel 
van resolutie waarbij wordt gevraagd de regering middels 
een duidelijk juridisch raamwerk de mogelijkheid te bieden 
om de geclassificeerde documenten in specifieke dos-
siers makkelijker te declassificeren (DOC 55 2576/001); 
dat voorstel van resolutie behelst onder meer een op 
wetenschappelijk advies gestoelde prioriteitsbepaling 
inzake declassificatie.

Dankzij het parlementair initiatief inzake declassificatie 
kon concreet worden bepaald hoe en in welke omstandig-
heden de geclassificeerde documenten moesten worden 
gedeclassificeerd. Aldus werd een grote leemte in de 
Belgische wetgeving inzake classificatie weggewerkt. Die 
leemte heeft zware gevolgen gehad voor het historisch 
onderzoek en voor de transparantie van de besluitvorming 
bij de overheid. België was immers een van de weinige 
Westerse landen zonder declassificatieprocedure.

Het thans voorliggende wetsontwerp behelst belang-
rijke wijzigingen van de wetgeving inzake classificatie en 
inzake veiligheidsmachtigingen, -attesten en -adviezen.

Dankzij die wijzigingen zal België zijn internationale 
verplichtingen kunnen naleven, een betere adminis-
tratieve transparantie tot stand kunnen brengen, een 
classificatieniveau BEPERKT kunnen creëren, alsook 
sommige procedures en opdrachten van meerdere 
overheidsorganen kunnen verduidelijken.

Justice et Défense. il est éminemment transversal car il 
présente des aspects en lien avec la politique scientifique 
ainsi qu’avec les classifications et les archives.

Au cours de cette législature, les ambitions en matière 
de réforme des services de renseignements – et des 
enjeux et des questions qui les entourent – sont légion: 
transparence; renforcement des effectifs, des budgets 
et des missions de la Sûreté de l’État et du SGRS; 
création d’une cyber composante au sein de la Défense; 
élaboration d’une Stratégie nationale de sécurité avec 
une approche globale, etc.

En juillet dernier, l’assemblée adoptait ainsi, elle aussi, 
une proposition de loi importante basée sur une initiative 
parlementaire portée par M. Van Hecke et cosignée par 
le membre lui-même et d’autres membres de la majorité. 
Celle-ci constituait une avancée essentielle au regard 
des débats en cours au sein de la commission spéciale 
Passé colonial et de la discussion en commission de 
la Mobilité de la proposition de résolution, déposée 
par l’intervenant, visant à permettre, dans un cadre 
juridique clair, une déclassification plus aisée, par le 
gouvernement, des documents classifiés dans certains 
dossiers spécifiques (DOC 55 2576) – proposition qui 
concerne notamment la priorisation scientifique des 
déclassifications.

L’initiative parlementaire en matière de déclassification 
a concrètement permis de déterminer de quelle manière 
et dans quelles circonstances les pièces classifiées 
devaient être déclassifiées. Ce faisant, elle a comblé 
une lacune importante de la législation belge sur la 
classification, qui a eu de lourdes répercussions pour 
les recherches historiques et pour la transparence des 
décisions des pouvoirs publics. En effet, la Belgique 
était l’un des rares pays occidentaux dépourvus d’une 
procédure de déclassification.

Le projet de loi en examen aujourd’hui comporte 
d’importantes modifications de la législation en matière 
de classification et d’habilitations, d’attestations et d’avis 
de sécurité.

Ces modifications permettront à la Belgique de ré-
pondre à ses obligations internationales, d’assurer 
une meilleure transparence administrative, d’introduire 
un niveau “RESTREINT” de classification et aussi de 
clarifier certaines procédures et missions de plusieurs 
organes de l’État.



2443/004DOC 5514

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

De door de heer Delizée zelf en door andere leden 
ingediende amendementen strekken ertoe het wets-
ontwerp in kwestie af te stemmen op het voormelde 
parlementaire initiatief. Het is uiteraard van kapitaal 
belang dat de gedachte achter die wetgeving inzake 
declassificatie op evenredige wijze van tel is op het 
niveau “BEPERKT”.

Voorts zal dit wetsontwerp, via de amendementen 
erop, het mogelijk maken de personeelsscreening bij 
Defensie diepgaand te hervormen, door te voorzien in 
een evenredige aanpak met talrijke proceduregaranties.

Die amendementen vormen uiteraard het wetgevende 
antwoord op de heel onrustwekkende verdwijning in mei 
2021 van een zwaarbewapende militair uit de kazerne 
van Leopoldsburg, die in verband werd gebracht met 
gewelddadige extreemrechtse denkbeelden. Dat incident 
heeft geleid tot een massale speuractie door meerdere 
veiligheidsdiensten en heeft de hele bevolking van het 
land diep beroerd, wegens de gevaarlijkheid van de 
betrokkene en het wapentuig dat hij had meegenomen. 
Een maand later werd het lijk van de militair in kwestie 
teruggevonden.

De minister van Defensie heeft er toen aan herin-
nerd dat er binnen de strijdkrachten geen plaats is voor 
extremisten, racisten of seksisten.

Het incident heeft onmiddellijk geleid tot een politieke 
reactie en tot nieuwe procedures binnen Defensie. Op 
vraag van de minister van Defensie heeft de Algemene 
Inspectie Defensie een onderzoek gevoerd; het met het 
toezicht op de ADIV belaste vast comité heeft hetzelfde 
gedaan. Beide onderzoeken hebben aangetoond dat 
een aantal tekortkomingen ertoe hadden geleid dat die 
betrokkene ondanks zijn profiel kon verdwijnen en een 
onmiddellijk gevaar voor de samenleving kon vormen. 
Teneinde die tekortkomingen te verhelpen heeft de 
generale staf op verzoek van de minister een actieplan 
voor Defensie en voor de ADIV uitgewerkt. Dat actieplan 
behelst aspecten inzake het personeel, het welzijn en 
de interne veiligheid.

Net om de interne veiligheid en dus de veiligheid van 
de hele samenleving te verbeteren, werd beslist het 
systeem van de veiligheidsverificaties binnen Defensie 
via deze amendementen uit te breiden. Thans zijn enkel 
de kandidaat-militairen bij Defensie onderworpen aan 
een veiligheidsverificatie.

Zoals de amendementen in herinnering brengen, is de 
uitbreiding van de veiligheidsverificaties binnen Defensie 
een maatregel die, naast andere maatregelen, moet ga-
randeren dat Defensie in staat is de veiligheid van haar 

Les amendements déposés par lui-même et d’autres 
membres permettront quant à eux de coordonner ce 
projet avec l’initiative parlementaire précitée. Il sera 
évidemment essentiel que l’esprit de cette législation en 
matière de déclassification puisse s’appliquer au niveau 
“RESTREINT” de manière proportionnée.

Ce projet, via ses amendements, permettra égale-
ment d’adopter une importante réforme en matière de 
screening du personnel de la Défense en prévoyant une 
approche proportionnée avec de nombreuses garanties 
procédurales.

Ces amendements constituent évidemment les suites 
législatives de la disparition très inquiétante en mai 
2021 d’un militaire lourdement armé et lié à l’idéolo-
gie d’extrême droite violente de la base militaire de 
Leopoldsburg. Cela a provoqué une recherche massive 
par plusieurs services de sécurité et causé une onde 
de choc au sein de la population dans tout le pays au 
vu de la dangerosité de la personne et de l’arsenal que 
celle-ci avait dérobé. Un mois plus tard, le corps du 
militaire était retrouvé.

Comme l’a rappelé à l’époque la ministre de la Défense: 
“Les extrémistes, tout comme les racistes ou les sexistes, 
n’ont pas leur place à la Défense.”

Une réaction politique a directement été donnée et 
des procédures nouvelles ont été lancées au sein de 
la Défense. À la demande de la ministre de la Défense, 
l’Inspection générale de la Défense avait mené une 
enquête de même que le Comité permanent de contrôle 
du SGRS. Ces deux enquêtes avaient montré qu’un 
certain nombre de dysfonctionnements avaient permis 
à cet homme, malgré son profil, de disparaître et de 
représenter un danger immédiat pour la société. Afin 
de remédier à ces dysfonctionnements, l’État-major a, 
à la demande de la ministre, élaboré un plan d’action 
pour la Défense et le SGRS. Ce plan d’action contient 
des points concernant le personnel, le bien-être et la 
sécurité interne.

C’est précisément pour renforcer la sécurité interne, 
et donc la sécurité de la société tout entière, qu’il a été 
décidé d’étendre le système des vérifications de sécurité 
au sein de la Défense dans le cadre de ces amende-
ments. Actuellement, seuls les candidats-militaires à 
la Défense sont soumis à une vérification de sécurité.

Comme le rappellent les amendements, l’extension des 
vérifications de sécurité au sein de la Défense est une 
mesure qui, avec d’autres, doit garantir que la Défense 
soit en mesure d’assurer la sécurité de son propre 
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eigen personeel en haar opdrachten van dienstverlening 
aan de hele maatschappij te waarborgen, alsook dat 
Defensie een betrouwbare Europese en internationale 
partner is. Met de invoering van veiligheidsverificaties 
voor burgerkandidaten en periodieke verificaties voor 
zowel burgers als militairen gedurende hun loopbaan 
bij Defensie is de cirkel rond en wordt de leemte gevuld 
die in het verleden is ontstaan.

Vandaag zijn in België 62 personen in de gegevensbank 
van het OCAD geregistreerd wegens rechts-extremisme. 
In andere Europese landen stelt men hetzelfde vast. Dat 
alles heeft geleid tot huiszoekingen in gewelddadige 
extreemrechtse milieus. Een soortgelijke actie is ook 
noodzakelijk binnen Defensie. Zoals het laatste rapport 
van het OCAD aangeeft, vormt het gewelddadig rechts-
extremisme een bedreiging voor “s lands veiligheid. 
Dankzij dit wetsontwerp zal Defensie een duidelijke, 
transparante en afgebakende procedure hebben die in 
staat is deze uitdagingen voor de nationale veiligheid 
aan te gaan binnen een departement waar de toegang 
tot wapens, tot opleidingen en tot gevoelige informatie 
sowieso nopen tot sterke structurele maatregelen. In een 
rechtsstaat brengt het monopolie op ‘legitiem geweld” 
vanzelfsprekend plichten mee, alsook een voorbeeld-
functie ten opzichte van de Belgische samenleving.

Het lid heeft dus met belangstelling in de beleidsnota 
voor 2023 van de minister van Binnenlandse Zaken gele-
zen dat een concept “screening van het politiepersoneel 
gedurende de gehele loopbaan” klaar blijkt te zijn. Via 
dit ontwerp zal voortaan een model bestaan waarop de 
geïntegreerde politie zich zal kunnen baseren teneinde 
de samenhang tussen de procedures te garanderen.

De heer Delizée rondt zijn betoog af met een fun-
damentele kwestie: de middelen. Gelet op de nieuwe, 
belangrijke opdrachten en bepalingen in dit wetsontwerp 
en in de amendementen zullen zowel de uitvoerende 
als de wetgevende macht ervoor moeten zorgen dat 
de noodzakelijke menselijke en budgettaire middelen 
worden toegewezen aan de betrokken diensten en aan 
de infrastructuren die verband houden met de tenuit-
voerlegging van een en ander. Hij verwijst met name 
naar het Algemeen Rijksarchief, naar de betrokken 
inlichtingendiensten en de administraties, maar uiteraard 
ook naar het beroepsorgaan.

Om al die redenen zal zijn fractie dit wetsontwerp 
volop steunen.

De heer François De Smet (DéFI) begrijpt de gedach-
tegang achter en het belang van dit wetsontwerp, dat 
een hele reeks positieve punten bevat. Niettemin heeft 
hij vragen bij de buitensporige macht die ogenschijnlijk 

personnel, ses missions au service de l’ensemble de 
la société et soit un partenaire européen et international 
fiable. L’introduction de vérifications de sécurité pour 
les candidats civils et de vérifications périodiques pour 
les civils et les militaires au cours de leur carrière à la 
Défense ferme la boucle et comble le vide qui s’était 
créé dans le passé.

Aujourd’hui, 62 personnes sont fichées en Belgique 
pour extrémisme de droite dans la banque de données 
de l’OCAM. On fait également ce même constat dans 
d’autres pays européens. Tout cela a conduit à des 
perquisitions dans les milieux d’extrême droite violents. 
Une telle démarche s’impose ainsi au sein de la Défense. 
L’extrême droite violente constitue une menace pour la 
sécurité du pays comme le rappelle le dernier rapport 
de l’OCAM. Avec ce projet, la Défense aura dès lors une 
procédure claire, transparente et balisée, à la hauteur de 
ces enjeux de sécurité nationale dans un département 
où, par la force des choses, l’accès aux armes, aux 
formations et à des informations sensibles nécessite 
des mesures structurelles fortes. Dans un État de droit, 
avoir le monopole de la “violence légitime” impose évi-
demment des devoirs et une exemplarité vis-à-vis de 
la société belge.

C’est donc avec intérêt que le membre a lu, dans la 
note de politique générale pour 2023 de la ministre de 
l’Intérieur, qu’un concept de “screening du personnel 
policier tout au long de la carrière” semble prêt. Via ce 
projet, un modèle existera désormais sur lequel la Police 
intégrée pourra se baser afin d’assurer la cohérence 
des procédures.

M. Delizée souhaite terminer son intervention en insis-
tant sur un élément essentiel: la question des moyens. 
Face aux nouvelles missions et dispositions importantes 
qui figurent dans ce projet et les amendements, il revien-
dra tant au niveau de l’exécutif que de l’assemblée de 
s’assurer d’allouer les moyens nécessaires, humains et 
budgétaires, aux services concernés et aux infrastructures 
liées à sa mise en œuvre. Il fait référence notamment 
aux Archives générales du Royaume, aux services de 
renseignements et administrations concernées mais 
également, évidemment, à l’organe de recours.

Pour toutes ces raisons, son groupe soutiendra plei-
nement ce projet.

M. François De Smet (DéFI) comprend l’esprit et 
l’intérêt de ce projet de loi dont une série de points sont 
positifs. Néanmoins, il s’interroge aussi sur le pouvoir 
exorbitant apparemment conféré au SGRS de délivrer 



2443/004DOC 5516

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

aan de ADIV wordt toegekend, te weten de verstrekking 
van veiligheidsadviezen aan het volledige militaire en 
burgerpersoneel van Defensie.

Behoudens vergissing bevat de tekst geen wettelijke 
bepaling met criteria op grond waarvan de ADIV tot een 
negatieve beslissing tegen een personeelslid kan komen. 
Hoe kan een personeelslid zich op voorhand wapenen 
tegen een risico op een negatief veiligheidsadvies?

Dat leidt tot een dubbel probleem, mocht een beslis-
sing tot intrekking niet met redenen zijn omkleed en 
mocht er geen beroep mogelijk zijn tegen een negatief 
veiligheidsadvies.

Het lid wil van de minister meer toelichting over die 
beroepsmogelijkheid. De heer De Smet onderstreept de 
noodzaak daarvan. Omzichtigheid is geboden, gelet op 
de rechtspraak van de Raad van State en de toepasselijke 
bepalingen inzake de inachtneming van de rechten van 
verdediging overeenkomstig met name het Europees 
Verdrag tot bescherming van de rechten van de mens 
en van de fundamentele vrijheden (EVRM).

Er bestaat inderdaad een andere wet van 11 de-
cember 1998 tot oprichting van een beroepsorgaan 
inzake veiligheidsmachtigingen, veiligheidsattesten en 
veiligheidsadviezen, die niet wordt gewijzigd door dit 
wetsontwerp; daarbij gaat het om de voorzitter van het 
Vast Comité I. Uit de verkregen informatie blijkt dat de 
ADIV in de meeste gevallen het beroepsorgaan volgt.

Zelfs na de toelichting van de minister is de spreker 
er echter niet van overtuigd dat die beroepsmogelijkheid 
daadwerkelijk bestaat. Het Vast Comité I oefent toezicht 
uit op de richtlijnen, niet op de concrete toepassing er-
van. De procedure voor dat beroepsorgaan is dan ook 
bedenkelijk. De termijn is immers kort en de procedure 
lijkt ingewikkeld. Bovendien dient te worden gewezen 
op een ongelijkheid van wapens aangezien de burger 
geen kennis kan nemen van zijn hele dossier. Zelfs de 
voorzitter van het beroepsorgaan vraagt zich af of de 
procedure wel in overeenstemming is met artikel 6 van 
het EVRM.

Het is dus fundamenteel dat een onpartijdige en on-
afhankelijke beroepsmogelijkheid wordt ingesteld. Het 
lid wenst meer waarborgen ter zake.

Een tweede element waarop moet worden gewezen 
is de weerslag van een negatief veiligheidsadvies op de 
loopbaan of op de arbeidsrelatie. Wat zijn de gevolgen 
van dat negatief veiligheidsadvies op statutair en con-
tractueel gebied? Is in voorkomend geval voorzien in een 

des avis de sécurité à l’ensemble du personnel militaire 
et civil de la Défense.

Sauf erreur, aucune disposition légale ne fixe dans le 
texte de critères permettant de déterminer les raisons 
pour lesquelles une décision négative peut être rendue 
par le SGRS à l’endroit d’un membre du personnel. 
En clair, comment un membre du personnel peut-il 
se prémunir à l’avance d’un risque quant à un avis de 
sécurité négatif?

Cela pose question à un double chef en cas d’absence 
de motivation éventuelle d’une décision de retrait et de 
recours contre un avis de sécurité négatif.

Le membre souhaite entendre la ministre davantage à 
propos de cette voie de recours. M. De Smet se permet 
d’insister sur cette nécessité. Au regard de la jurispru-
dence du Conseil d’État et des dispositions applicables 
en matière de respect des droits de la défense requises 
notamment par la Convention européenne des droits de 
l’homme (CEDH), cela paraît sujet à caution.

Certes, il existe bien une autre loi du 11 décembre 
1998 portant création d’un organe de recours en matière 
d’habilitations, d’attestations et d’avis de sécurité, non 
modifiée par le présent projet de loi, qui en l’espèce est 
le président du Comité permanent R. Il s’avère que dans 
la plupart des cas, selon les informations recueillies, le 
SGRS suit l’organe de recours.

Or, même après avoir entendu la ministre, l’intervenant 
n’est pas convaincu que cette voie de recours existe 
réellement. Le Comité permanent R exerce un contrôle 
sur les directives; et non sur leur application concrète. 
Ensuite la procédure devant cet organe de recours est 
sujette à caution. En effet, le délai est tout de même 
court et la procédure paraît complexe. De plus, il est à 
noter l’inégalité des armes, car le citoyen n’est pas en 
mesure de connaître l’entièreté de son dossier. Le pré-
sident de l’organe de recours lui-même se demande si 
la procédure est bien conforme à l’article 6 de le CEDH.

Il est donc essentiel qu’une voie de recours impar-
tiale et indépendante soit mise en place. Le membre 
souhaiterait plus de garanties en la matière.

Un deuxième élément à relever est le fait de l’incidence 
d’un avis de sécurité négatif sur la carrière ou la relation 
de travail. Quelles sont les conséquences à la fois sur 
le plan statutaire et contractuel de cet avis de sécurité 
négatif? Est-ce qu’un reclassement professionnel est 
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professionele overplaatsing naar een andere FOD, in 
een “discretere” functie? Er is sprake van een bespreking 
per geval met de FOD BOSA. In dat opzicht kan men 
gewagen van een risico in het licht van de beginselen 
van non-discriminatie.

Heeft een contractueel personeelslid bij de beëindiging 
van de arbeidsrelatie recht op een werkloosheidsver-
goeding? Hoe zit het met de pensioenrechten? En met 
de samenhang tussen de hier ontworpen screenings-
procedure en de tuchtprocedure?

Is er aangaande de gelijke behandeling van het militaire 
en het burgerpersoneel bij Defensie en, bijvoorbeeld, 
de personeelsleden van de politiediensten en van het 
OCAD een identiek dan wel een verschillend systeem 
in de maak?

Tot besluit stelt de heer De Smet het ontwerp in de 
goede richting gaat. De belangrijkste opmerking van 
de Raad van State inzake het disproportioneel karakter 
van de tekst maakt hem niettemin ongerust. Hoewel 
de minister daar gedeeltelijk op heeft geantwoord in 
haar inleidende uiteenzetting, zou hij zich er toch van 
willen vergewissen dat de ADIV geen macht krijgt die 
niet meer in verhouding staat tot de uitvoering van de 
betrokken opdrachten.

De heer Ortwin Depoortere (VB) schaart zich achter 
de bemerkingen van andere commissieleden over de 
timing van de bespreking van voorliggend wetsontwerp. 
Gelet op het belang ervan lijkt het hem nochtans nodig 
voldoende tijd uit te trekken om het te analyseren en om 
bijkomende adviezen in te winnen. Hij betreurt trouwens 
dat sommige amendementen die aan de commissie 
werden voorgelegd, niet voor advies aan de Raad van 
State werden bezorgd.

In het al eerder vermelde rapport van het Rekenhof 
werd immers voorgesteld om in het kader van een 
omvattend veiligheidsbeleid werk te maken van een 
gecentraliseerdere aansturing en positionering van 
de NVO en te zorgen voor een afdoende capaciteit en 
voldoende middelen. Daarbij rijst dus de vraag of de 
regering daartoe reeds de noodzakelijke budgettaire 
middelen heeft uitgetrokken, want de uitdagingen zijn 
enorm. Zijn onze veiligheids- en inlichtingendiensten 
voldoende weerbaar om bijvoorbeeld cyberaanvallen 
op te vangen?

De spreker wijst erop dat de heer Somers, viceminister-
president van de Vlaamse regering en Vlaams minister 
van Binnenlands Bestuur, Bestuurszaken, Inburgering 
en Gelijke Kansen, er prat op gaat dat hij 2 miljoen 
euro (of 7000 euro per gemeente) heeft geïnvesteerd 

prévu le cas échéant dans un autre SPF dans une fonc-
tion plus “discrète”? Il est question d’une discussion au 
cas par cas avec le SPF BOSA. Le cas par cas, selon 
l’orateur, signifie aucune garantie. Et quand on assume 
qu’il n’y a aucune garantie, on peut prendre des risques 
avec des principes de non-discrimination.

Pour une fin de relation de travail d’un membre de 
personnel contractuel, est-il prévu le droit au chômage? 
Qu’en est-il des droits à la pension? Qu’en est-il de 
l’articulation entre la procédure de “screening” prévue 
et la procédure disciplinaire?

Au plan de l’égalité de traitement entre les membres du 
personnel civil et militaire de la Défense et, par exemple, 
les membres des services de police et ceux de l’OCAM, 
un régime identique est-il en cours d’élaboration? Ou 
sera-t-il différent?

En conclusion, M. De Smet est convaincu que le 
projet va dans le bon sens. Néanmoins, la principale 
remarque du Conseil d’État liée au caractère dispro-
portionné du texte l’inquiète. Même si la ministre y a 
répondu partiellement dans son exposé introductif, il 
voudrait s’assurer que le SGRS ne dispose pas d’un 
pouvoir disproportionné par rapport à l’exécution des 
missions concernées.

M. Ortwin Depoortere (VB) partage les observations 
formulées par d’autres membres de la commission 
concernant le timing d’examen du présent projet de loi. 
Vu son importance, il lui parait pourtant nécessaire de 
consacrer suffisamment de temps à son examen et de 
solliciter des avis complémentaires. Il regrette par ailleurs 
que certains des amendements soumis à la commission 
n’aient pas fait l’objet d’un avis du Conseil d’État.

Dans le rapport évoqué plus haut, la Cour des comptes 
suggérait notamment de prévoir un pilotage et un posi-
tionnement plus centralisés de l’ANS, ainsi qu’une 
capacité et des moyens adéquats dans le cadre d’une 
politique de sécurité globale. La question se pose donc 
de savoir si le gouvernement a déjà prévu les moyens 
budgétaires nécessaires à cette fin, car les défis en la 
matière sont immenses. Nos services de sécurité et de 
renseignement sont-ils suffisamment résilients pour faire 
face, par exemple, aux cyberattaques?

L’intervenant rappelle qu’en Flandre, le ministre des 
Affaires intérieures et administratives, de l’Intégration 
et de l’Égalité des chances, M. Somers s’est targué 
d’avoir investi 2 millions d’euros afin de prévenir de 
telles attaques au niveau local (soit 7000 euros par 
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om dergelijke aanvallen op het Vlaamse lokale niveau 
te voorkomen. Dat is een belachelijk laag bedrag. Hoe 
zullen de politie, Defensie en de inlichtingendiensten met 
de privésector kunnen wedijveren in het aantrekken van 
gespecialiseerde profielen? De heer Depoortere brengt 
in herinnering dat hij de minister van Binnenlandse Zaken 
al over dat onderwerp heeft geïnterpelleerd, maar daar 
nog geen antwoord heeft op gekregen.

B. Antwoorden

Mevrouw Ludivine Dedonder, minister van Defensie, 
motiveert de spoedbehandeling door het feit dat de 
amendementen op het wetsontwerp erin voorzien dat 
de veiligheidsverificaties snel van start zullen gaan, 
namelijk een maand na de bekendmaking van de wet 
in het Belgisch Staatsblad. Ze onderstreept hoe be-
langrijk die verificaties zijn wat de leden van het bur-
gerpersoneel betreft. Momenteel worden die immers 
aan geen enkele verificatie onderworpen, wanneer ze 
zich voor een functie binnen Defensie kandidaat stellen. 
Ze wijst erop dat die procedure aanhaakt bij een hele 
reeks andere maatregelen die naar aanleiding van de 
gebeurtenissen van mei 2021 werden genomen, zoals 
de meerjarenactieplannen en de versterking van het 
personeel en het budget.

Mevrouw Hadja Lahbib, minister van Buitenlandse 
Zaken, Europese Zaken en Buitenlandse Handel en 
de Federale Culturele Instellingen, erkent dat er steeds 
bijkomende adviezen kunnen worden ingewonnen, 
maar verzekert dat het wetsontwerp grondig werd 
voorbereid. Alle noodzakelijke adviezen werden aan-
gevraagd, onder andere bij de Raad van State en de 
Gegevensbeschermingsautoriteit.

Aangaande het inwinnen van het advies van de Raad 
van State over de amendementen van de meerderheid 
verduidelijkt ze dat het om vrij technische amendemen-
ten gaat die de inhoud van het ontwerp niet wezenlijk 
veranderen. Het gaat erom het wetsontwerp in lijn te 
brengen met het wetsvoorstel dat deze zomer door de 
Kamer werd aangenomen.

De wet moet op 31 december 2023 in werking treden, 
aangezien de hervorming van de NVO eveneens via dit 
wetsontwerp haar beslag moet krijgen. Het is dan ook 
belangrijk om de nodige tijd uit te trekken voor de tenuit-
voerlegging en de operationalisering van die hervorming.

Er zij trouwens met nadruk op gewezen dat België 
de plicht heeft zich aan de internationale verplichtingen 
te conformeren, opdat het zou beschikken over voor 
iedereen duidelijke regels.

commune). Ce montant est ridiculement bas. Comment 
la police, la Défense et les services de renseignement 
pourront-ils être concurrentiels par rapport au secteur 
privé pour attirer des profils spécialisés? M. Depoortere 
rappelle avoir déjà interrogé la ministre de l’Intérieur à 
ce sujet, mais force est de constater que cette question 
est restée sans réponse.

B. Réponses

Mme Ludivine Dedonder, ministre de la Défense, 
motive l’urgence par le fait que les amendements au 
projet de loi prévoient que les vérifications de sécurité 
pourront démarrer rapidement, à savoir un mois après la 
publication de la loi au Moniteur belge. Elle insiste sur le 
cas des membres du personnel civil qui, actuellement, 
ne subissent aucune vérification lorsqu’ils se portent 
candidats à une fonction au sein de la Défense. Elle 
rappelle que cette démarche s’inscrit dans le cadre de 
toute une série d’autres mesures mises en place à la 
suite des événements de mai 2021, comme des plans 
d’actions pluriannuels et des renforts de moyens en 
personnel et budget.

Mme Hadja Lahbib, ministre des Affaires étrangères, 
des Affaires européennes, du Commerce extérieur et 
des Institutions culturelles fédérales, reconnaît qu’il est 
toujours possible de solliciter des avis complémentaires, 
mais assure que le travail a été fait en profondeur. Tous 
les avis nécessaires ont été demandés, comme entre 
autres ceux du Conseil d’État et de l’Autorité de protec-
tion des données.

Par rapport à la demande d’avis du Conseil d’État 
sur les amendements de la majorité, elle précise qu’il 
s’agit d’amendements plutôt techniques, qui n’altèrent 
pas le fond du projet. Il s’agit de mettre le projet de loi 
en conformité avec la proposition de loi adoptée cet été 
par la Chambre.

L’entrée en vigueur est prévue le 31 décembre 2023 
car la réforme de l’ANS est également planifiée à travers 
ce projet de loi. Il importe dès lors de laisser aussi le 
temps de la mise en œuvre et de l’opérationnalisation 
de cette réforme.

Il est fondamental de rappeler par ailleurs le devoir de 
la Belgique de se mettre à jour par rapport aux obliga-
tions internationales afin de disposer de règles claires 
pour tout le monde.
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De internationale organisaties verwachten van België 
dat deze eerste stappen gezet worden, waaronder 
de Europese Commissie wat de ontplooiing van een 
“bevoegde PRS” (Public Regulated Service) autoriteit 
betreft – een systeem dat volgend jaar overgaat van een 
testfase naar een operationele capaciteit. De adminis-
tratie moet zich kunnen organiseren.

De spoedbehandeling van dit dossier is eveneens 
ingegeven door het feit dat de nationale veiligheid ermee 
is gemoeid, zoals reeds vroeger uitgelegd.

Nog met betrekking tot die spoedbehandeling deelt 
ambassadeur Jan Luykx, voorzitter van de NVO, mee 
dat de NAVO onlangs een inspectie heeft gedaan van 
de mate waarin de regels inzake de bescherming van 
geclassificeerde NAVO-informatie in en door België in 
acht werden genomen. Daaruit is gebleken dat de wet-
telijke basis voor die bescherming in België achterligt 
op andere landen. De huidige, uit 1998 daterende re-
gelgeving bevat inderdaad geen specifieke bepalingen 
over de juridische maatregelen die op geclassificeerde 
informatie van toepassing zijn. Om aan zijn internationale 
verplichtingen te voldoen, al was het maar ter bescherming 
van de geclassificeerde NAVO-informatie, dient België 
dringend een nieuwe wettelijke basis aan te nemen.

Mevrouw Hadja Lahbib, minister van Buitenlandse 
Zaken, Europese Zaken en Buitenlandse Handel en 
de Federale Culturele Instellingen, geeft aan dat het 
wetsontwerp volledig rekening houdt met de NAVO-
inspectierapporten, met het oog op de afstemming met 
de internationale regelgeving ter zake. Die rapporten 
zijn echter geclassificeerd, waardoor de inhoud ervan 
niet expliciet in de memorie van toelichting kan worden 
opgenomen.

Het verslag van het Rekenhof gaat over veiligheids-
verificaties. Het wetsontwerp behandelt inhoudelijk 
enkel het gedeelte met betrekking tot de bescherming 
van geclassificeerde informatie. De herziening van het 
gedeelte met betrekking tot verificaties wordt voorbereid 
door de Federale Politie en zou in de loop van 2023 
afgehandeld moeten worden.

Wat de voor de hervorming gekozen optie betreft, 
valt de onderliggende redenering in drie punten samen 
te vatten.

Wat vooreerst de verificaties betreft, dient te worden 
opgemerkt dat het zwaartepunt daarvoor reeds bij de 
federale politie lag. Die werkt bijgevolg reeds aan een wet-
telijk kader om aan de aanbevelingen van het Rekenhof 

Les organisations internationales attendent de la part 
de la Belgique qu’elle prenne ces premières mesures. 
Parmi ces organisations, la Commission européenne 
attend de la part de notre pays qu’il développe une 
autorité PRS responsable (Service Public Réglementé 
ou Public Regulated service), un système qui passera 
l’année prochaine d’une phase de test à une capacité 
opérationnelle. L’administration devra être en mesure 
de s’organiser.

S’agissant d’une matière qui a trait à la sécurité natio-
nale, ces éléments justifient également l’urgence de ce 
dossier, comme déjà expliqué.

Toujours concernant le caractère urgent du projet 
de loi, l’ambassadeur Jan Luykx, président de l’ANS, 
ajoute que l’OTAN a procédé récemment à une ins-
pection portant sur le respect des règles relatives à la 
protection des informations classifiées de l’OTAN en 
Belgique et par la Belgique. Il en est ressorti que la base 
légale belge est dépassée par rapport à celle d’autres 
pays. En effet, cette réglementation qui date de 1998 ne 
reprend rien de spécifique quant aux mesures juridiques 
liées aux informations classifiées. Pour répondre à ses 
obligations internationales, comme la simple protection 
des informations classifiées liées à l’OTAN, la Belgique 
doit de manière urgente prendre une nouvelle base 
légale en la matière.

Concernant les rapports d’inspection de l’OTAN, 
Mme Hadja Lahbib, ministre des Affaires étrangères, 
des Affaires européennes, du Commerce extérieur et 
des Institutions culturelles fédérales, indique que le projet 
de loi en tient pleinement compte afin de se conformer 
à la réglementation internationale en la matière. Ces 
rapports sont néanmoins classifiés et leur contenu ne 
peut dès lors être dévoilé de manière transparente dans 
l’exposé des motifs.

Le rapport de la Cour des comptes concerne les 
vérifications de sécurité. Sur le fond, le projet de loi 
ne traite que de la partie relative à la protection des 
informations classifiées. La révision de la partie relative 
aux vérifications est préparée par la police fédérale et 
devrait être finalisée dans le courant de l’année 2023.

En ce qui concerne l’option retenue pour la réforme, 
le raisonnement tient en trois points.

Premièrement, pour les vérifications, il est à relever 
que le centre de gravité se situait déjà au sein de la 
Police fédérale. Elle travaille dès lors déjà à un cadre 
légal pour rencontrer les recommandations de la Cour 
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te voldoen. De minister van Binnenlandse Zaken zal 
daarover uitgebreidere informatie kunnen geven.

Wat ten tweede de machtigingen betreft, lag het 
zwaartepunt reeds bij de Staatsveiligheid. Over dat deel 
zal de minister van Justitie meer details kunnen geven.

Ten derde was het een optie om een nieuw orgaan of 
een nieuwe administratie in het leven te roepen, maar 
die optie zou veel duurder zijn uitgevallen.

Daarom is beslist om de verschillende bevoegdhe-
den voornamelijk tussen de Veiligheid van de Staat en 
de Federale Politie te verdelen, gezien hun bestaande 
deskundigheid op dit gebied.

Mevrouw Ludivine Dedonder, minister van Defensie, 
komt terug op de evenredigheid van de ontwerptekst. 
Zij is van die evenredigheid overtuigd. Het is thans niet 
mogelijk risico’s te nemen als het gaat om de veilig-
heid van de werknemers, en bij uitbreiding die van alle 
Belgische burgers. Defensie is geen overheid zoals de 
andere en haar werknemers bezitten het prerogatief om 
geweld te gebruiken. Zij hebben toegang tot wapens en 
tot gespecialiseerde opleidingen om die te gebruiken. 
Het burgerpersoneel binnen de organisatie geniet vaak 
dezelfde bevoorrechte toegang als militair personeel. 
Volgens de minister ligt dan ook elke functie binnen 
Defensie gevoelig. Het zou nalatig zijn niet te profiteren 
van de beschikbare juridische mogelijkheden. Zij vindt 
derhalve dat elk personeelslid van Defensie aan een 
veiligheidsverificatie zou moeten worden onderworpen.

Anderzijds moet worden erkend dat de privacy en 
de ernst van de gevolgen van een ongunstig advies 
gevoelige aangelegenheden zijn. Zij verzekert dat een 
ongunstig advies niet lichtvaardig mag worden uitge-
vaardigd en naar behoren moet worden gemotiveerd. 
Zo zijn er verscheidene beveiligingsmechanismen in-
gebouwd. Allereerst wordt binnen de ADIV een college 
opgericht om “mogelijkerwijs ongunstige adviezen” te 
behandelen. Verscheidene mensen van verschillende 
Defensie-afdelingen hebben de mogelijkheid om die 
dossiers te becommentariëren. Voorts kan Defensie kan 
bij gevoeliger liggende dossiers een beroep doen op 
externe expertise. Een veelheid aan zienswijzen moet 
volgens de minister leiden tot een beter gefundeerde 
en door de organisatie gedragen beslissing. Het is ook 
een manier om de werknemers gerust te stellen dat de 
procedure correct wordt toegepast.

des comptes. La ministre de l’Intérieur pourra donner 
de plus amples informations à ce sujet.

Deuxièmement, quant aux habilitations, il est à noter 
que le centre de gravité était déjà aussi auprès de la 
Sûreté de l’État. Le ministre de la Justice pourra donner 
plus de détails sur ce volet.

Troisièmement, la création d’un nouvel organisme 
ou d’une nouvelle administration était une option, mais 
une option bien plus onéreuse.

Il a dès lors été décidé de répartir les différentes 
compétences entre, principalement, la Sûreté de l’État 
et la Police fédérale, au vu de leur expertise existante 
en la matière.

Mme Ludivine Dedonder, ministre de la Défense, 
revient sur la question de la proportionnalité du texte en 
projet. Elle indique être convaincue que ce projet de loi 
est proportionné. Aujourd’hui, il n’est pas possible de 
prendre des risques lorsqu’il s’agit de la sécurité des 
employés, et par extension, de celle de tous les citoyens 
belges. La Défense n’est pas une administration comme 
les autres et ses employés disposent de la prérogative 
d’utiliser la force. Ils ont accès à des armes et des for-
mations spécialisées pour les utiliser. Le personnel civil 
au sein de l’organisation bénéficie souvent des mêmes 
accès privilégiés que le personnel militaire. Selon la 
ministre, chaque poste au sein de la Défense est dès 
lors sensible. Cela constituerait une négligence de ne 
pas profiter des opportunités juridiques disponibles. Elle 
estime que chaque employé de la Défense devrait donc 
faire l’objet d’une vérification de sécurité.

Par contre, on doit reconnaître la sensibilité en termes 
de vie privée et la gravité des conséquences d’un avis 
négatif. Elle assure qu’un avis négatif ne se prend pas à 
la légère et qu’il doit être dûment motivé. Ainsi plusieurs 
garde-fous sont mis en place. Tout d’abord, un collège 
au sein du SGRS est créé pour traiter les dossiers “avis 
négatifs potentiels”. Plusieurs personnes de différents 
départements de la Défense ont la possibilité de com-
menter ces dossiers. Il est également possible pour la 
Défense de faire appel à une expertise externe en cas 
de dossiers plus délicats. Plusieurs points de vue diffé-
rents doivent, selon la ministre, conduire à une décision 
mieux fondée et soutenue par l’organisation. C’est une 
manière aussi de rassurer les employés sur le fait que 
la procédure est appliquée correctement.
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Daarnaast bestaat er een wettelijke beroepsprocedure, 
die de minister volstrekt niet ter discussie stelt. Elke 
betrokkene worden geïnformeerd over de mogelijkheid 
om beroep aan te tekenen en over de wijze waarop dat 
moet gebeuren.

De minister herinnert eraan dat een goed functione-
rende organisatie het streefdoel is. Zij preciseert nog-
maals dat slechts 30 % van het personeel van Defensie 
vooralsnog zijn veiligheidsmachtiging dient te halen.

De inwerkingtreding van die procedure is volgens de 
minister ook de gelegenheid om het personeel bewust 
te maken van sommige gedragingen. Bovendien kun-
nen de veiligheidsaanbevelingen met waarschuwingen 
gepaard gaan. Zulks betekent anders gesteld dat wordt 
uitgemaakt welke probleemgedragingen moeten worden 
bijgestuurd, zonder dat dit daarom tot een ongunstig 
advies leidt.

Bij een daadwerkelijk ongunstig advies moet de 
werknemer Defensie verlaten. Niettemin zullen voor 
elk geval afzonderlijk op het niveau van Defensie en, 
indien nodig, van de FOD BOSA, besprekingen en 
analyses plaatsvinden naargelang van de redenen voor 
de ongunstige veiligheidsverificatie. Er zal bijvoorbeeld 
worden nagegaan of de persoon een andere functie in 
een FOD kan bezetten. De minister preciseert dat dit 
alles bij koninklijk besluit zal worden gepreciseerd met 
criteria voor maximale transparantie ten behoeve van 
alle belanghebbenden.

Tot slot voegt de minister eraan toe dat het Vast 
Comité I te allen tijde controle kan uitoefenen op de 
manier waarop de ADIV de veiligheidsverificaties uitvoert.

Mevrouw Hadja Lahbib, minister van Buitenlandse 
Zaken, Europese Zaken en Buitenlandse Handel en 
de Federale Culturele Instellingen, gaat in op de moei-
lijkheden waarmee de privéactoren te maken krijgen.

De private sector heeft nood aan eenduidige regels 
en een bevoegde overheid in België, ook wanneer het 
gaat over deelname aan geclassificeerde opdrachten 
vanwege internationale organisaties. Het ontwerp biedt 
juist een antwoord op de hiaten, zoals de homologatiebe-
voegdheid van systemen voor het niveau “RESTRICTED”.

De minister geeft aan dat het punt betreffende de 
retributies bij koninklijk besluit zal worden uitgewerkt.

De aspecten van de nieuwe categorie “BEPERKT” 
zullen aldus de minister eveneens worden besproken 
naar aanleiding van de koninklijke besluiten die aan 

Par ailleurs, il existe également une procédure d’appel 
légale que la ministre ne remet absolument pas en cause. 
Toute personne concernée est informée de la possibilité 
et de la manière d’introduire un recours.

La ministre rappelle que l’objectif est d’avoir une 
organisation qui fonctionne. Elle précise à nouveau que 
seulement 30 % du personnel de la Défense doit encore 
obtenir son habilitation de sécurité.

C’est aussi l’occasion, selon la ministre, de sensibi-
liser les membres du personnel via l’entrée en vigueur 
de cette procédure, concernant certains de leurs com-
portements. De plus, les recommandations de sécurité 
peuvent s’accompagner de mises en garde, à savoir 
l’identification de comportements problématiques à 
ajuster, sans pour autant aboutir à un avis négatif.

En cas d’avis négatif effectif, l’employé doit quitter la 
Défense. Néanmoins, des discussions et analyses, au 
niveau de la Défense et le cas échéant du SPF BOSA, 
interviendront au cas par cas en fonction des motifs 
justifiant cette vérification de sécurité négative. Il sera 
examiné par exemple si la personne peut intégrer un 
autre poste au sein d’un SPF. La ministre précise que 
tout cela sera clarifié par arrêté royal avec des critères 
en vue d’un maximum de transparence pour toutes les 
parties prenantes.

Enfin, la ministre ajoute que le Comité permanent R 
peut à tout moment contrôler la manière dont le SGRS 
effectue les vérifications de sécurité.

Mme Hadja Lahbib, ministre des Affaires étrangères, 
des Affaires européennes, du Commerce extérieur et 
des Institutions culturelles fédérales, aborde la question 
portant sur les problèmes rencontrés par les acteurs 
privés.

Le secteur privé a besoin de règles univoques et 
d’une autorité compétente en Belgique, et ce également 
lorsqu’il s’agit de la participation à des marchés classifiés 
lancés par des organisations internationales. Le projet 
de loi offre précisément une réponse aux lacunes, telles 
que la compétence d’homologation de systèmes pour 
le niveau “RESTREINT”.

Concernant les rétributions, la ministre indique que 
ce point sera élaboré par arrêté royal.

Pour ce qui a trait à la nouvelle catégorie “RESTREINT”, 
la ministre précise que ces aspects seront également 
discutés lors de la présentation des arrêtés royaux qui 
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deze nieuwe wet uitvoering moeten geven. De regering 
staat er volledig voor open dat wordt nagegaan hoe 
voor die specifieke categorie een oplossing kan worden 
gevonden zonder dat het concurrentievermogen van de 
Belgische ondernemingen in geclassificeerde projecten 
in het gedrang komt. Het valt immers te verwachten 
dat het niveau “BEPERKT” op grote schaal zal worden 
gebruikt en wijdverbreid zal zijn onder de regeringen en 
in de nijverheid. De financiële en economische kosten 
om de derubricering van “BEPERKT”-documenten 
beheersbaar te houden, zouden dus zeer hoog zijn, 
vooral omdat die documenten niet hoeven te worden 
geregistreerd. Bovendien is voor de toegang tot deze 
documenten geen veiligheidsmachtiging vereist, zodat 
zij kunnen worden ingezien onder de voorwaarden die 
gelden voor de gewone openbaarmaking van andere 
overheidsdocumenten.

Mevrouw Stephanie Wagemans, vertegenwoordiger 
van de minister van Binnenlandse Zaken, wijst erop dat 
de procedure in verband met de veiligheidscertificaten 
en de mededelingen reeds door de federale politie wordt 
beheerd. In het kader van een taskforce bestaande uit 
vertegenwoordigers van de Staatsveiligheid, de ADIV, het 
Nationaal Crisiscentrum, de federale politie, het huidige 
NVO-secretariaat en het Directoraat-generaal Luchtvaart 
overweegt de federale politie namelijk oplossingen toe 
te passen ter optimalisering van het veiligheidscontro-
leproces voor de afgifte van veiligheidsadviezen en 
-certificaten.

Overeenkomstig het besluit van de Nationale 
Veiligheidsraad zal de federale politie het volledige be-
heer van het veiligheidsverificatieonderzoek overnemen, 
al blijven de twee inlichtingendiensten erbij betrokken.

In dit wetsontwerp wordt rekening gehouden met de 
meeste aanbevelingen van het Rekenhof. Het biedt een 
oplossing die de voordelen van het huidige systeem be-
houdt en de nadelen ervan vermindert of opheft, namelijk 
de automatisering van het proces en de permanente 
controle van de gescreende personen.

In het kader van het voorliggende wetsontwerp zul-
len de aanvragen elektronisch worden gericht aan de 
Dienst CG/Screening van de federale politie via een 
identificatie- en authenticatiedienst op basis van de 
elektronische identiteitskaart of, voor buitenlanders, via 
manuele registratie.

De aanvragen zullen worden geverifieerd op basis 
van de gegevensbanken van de politie en die van de 
inlichtingendiensten via een “hit/no hit-formule” die door 
de screeners van de dienst CG/Screening zal worden 
onderzocht en verder uitgewerkt.

doivent exécuter cette loi. Le gouvernement est tout à 
fait ouvert pour examiner comment trouver une solution 
pour cette catégorie spécifique, sans menacer la com-
pétitivité de l’industrie belge dans des projets classifiés. 
On peut en effet s’attendre à une large utilisation et à 
une forte dissémination du niveau “RESTREINT” parmi 
les gouvernements et l’industrie. Le coût financier et 
économique du maintien de la déclassification des 
documents “RESTREINT” gérable serait dès lors très 
élevé, d’autant plus qu’il ne sera pas nécessaire de les 
inscrire dans un registre. De plus, l’accès à ces docu-
ments ne nécessite pas une habilitation de sécurité, de 
sorte qu’ils peuvent être consultés dans les conditions 
prévues pour la divulgation ordinaire d’autres documents 
gouvernementaux.

Mme Stéphanie Wagemans, représentante de la 
ministre de l’Intérieur, souligne que le processus lié 
aux attestations et avis de sécurité est déjà géré par la 
Police fédérale. En effet, celle-ci réfléchit dans le cadre 
d’une Task Force composée de représentants de la 
Sûreté de l’État, du SGRS, du Centre de Crise National, 
de la Police fédérale, de l’actuel secrétariat ANS et de 
la Direction générale du transport aérien, à la mise en 
œuvre de solutions destinées à optimiser le processus 
de vérification de sécurité permettant de délivrer des 
avis et des attestations de sécurité.

La Police fédérale, conformément à la décision prise 
par le Conseil National de Sécurité, reprendra seule la 
gestion de bout en bout de l’ensemble du processus 
des vérifications de sécurité, en continuant à associer 
les deux services de renseignements.

Cette proposition prend en considération la plupart des 
recommandations exprimées par la Cour des comptes. 
Elle offre une solution qui conserve les avantages et 
réduit ou supprime les inconvénients du système actuel; 
à savoir l’automatisation du processus et le monitoring 
permanent des personnes screenées.

Dans le cadre de la proposition actuelle, les demandes 
seront adressées au Service CG/Screening de la Police 
fédérale de manière électronique via un service d’iden-
tification et d’authentification sur la base de la carte 
d’identité électronique ou via un encodage manuel pour 
les personnes étrangères.

Les demandes feront l’objet d’une vérification dans les 
banques de données policières et auprès de celles des 
services de renseignements via une formule “HIT-NO 
HIT” qui sera examinée et approfondie par les screeners 
du service CG/Screening.
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Het hele verificatieproces zal worden geoptimaliseerd, 
beveiligd, geautomatiseerd en gedigitaliseerd, via een 
gegevensbank die daartoe zal worden aangelegd.

Dankzij die automatisering en digitalisering zullen de 
geldige adviezen en attesten ook permanent kunnen 
worden gemonitord, waardoor de diensten die bevoegd 
zijn voor de aflevering van die adviezen en attesten snel 
zullen kunnen reageren. Er wordt gestreefd naar een 
uniforme behandelingstermijn van één maand.

Die gegevensbank moet ook voor statistische doel-
einden kunnen worden aangewend en moet in ver-
binding staan met de beroepsinstantie. Zij zal immers 
ook informatie bevatten over de beroepen die werden 
aangetekend en de beslissingen.

In verband met de vraag van de heer De Smet over de 
mogelijke heroriëntering bij een negatief advies, licht de 
spreekster toe dat op het niveau van de politiediensten 
nog geen beslissing werd genomen over de inhoud van 
de loopbaanscreening zoals die er voor Defensie zou 
komen. De denkoefening hierover zal in de komende 
weken worden voortgezet. De beroepen of reklasseringen 
zullen afhangen van het soort aanvraag. Wanneer het 
gaat om een veiligheidsverificatie van een kandidaat-
politiebeambte in het kader van een selectieprocedure, 
kan die kandidaat steeds beroep aantekenen bij de 
beroepsinstantie binnen een termijn van dertig dagen. 
Dezelfde procedure geldt voor een advies voor een 
aanvraag tot toegang tot de gebouwen van de federale 
of de lokale politie. Wanneer een veiligheidsonderzoek 
in het kader van een veiligheidsmachtiging een negatief 
resultaat oplevert, komt het personeelslid niet in aan-
merking voor die functie. Er zal dan per geval worden 
voorzien in een heroriëntering binnen de politiediensten 
naar een functie waarvoor geen veiligheidsmachtiging 
vereist is.

Voor het overige, en meer bepaald met betrekking tot 
vragen van de heer Depoortere, stipt mevrouw Wagemans 
aan dat de minister van Binnenlandse Zaken uiteraard 
beschikbaar zal zijn om eventuele bijkomende vragen 
te beantwoorden tijdens de thematische debatten over 
de begroting in de plenaire vergadering.

L’ensemble du processus de vérification sera optimisé, 
sécurisé, automatisé et numérisé avec la création d’une 
banque de données dans ce sens.

Cette automatisation et numérisation permettront aussi 
un monitoring permanent des avis et des attestations en 
cours de validité, avec pour objectif une réaction rapide 
des services responsables de la délivrance de ceux-ci. 
Un délai uniforme de traitement d’un mois est envisagé.

Cette banque de données devrait permettre aussi 
l’exploitation de rapports statistiques ainsi qu’un lien 
pour l’organe de recours. cette banque de données 
mentionnera également les informations sur les recours 
intentés et les décisions.

En lien avec la question de M. De Smet portant sur 
le reclassement possible en cas d’avis négatif, l’oratrice 
explique qu’au niveau des services de police, il n’existe 
pas encore de décision concernant le contenu du scree-
ning de carrière tel qu’envisagé pour la Défense. Les 
réflexions se poursuivront à ce sujet durant les prochaines 
semaines. Les recours ou reclassements dépendront du 
type de demande. S’il s’agit d’une vérification de sécurité 
d’un candidat policier dans le cadre d’un processus de 
sélection, il pourra toujours transmettre un recours auprès 
de l’organe de recours endéans un délai de 30 jours. 
La même procédure vaut s’il s’agit d’un avis pour une 
demande d’accès aux bâtiments de la Police fédérale 
ou de la Police locale. En cas de résultat négatif d’une 
enquête de sécurité pour une habilitation de sécurité, 
le membre du personnel ne pourra pas prétendre à ce 
poste. Une réorientation sera alors prévue, au cas par 
cas, au sein des services de police vers un poste où une 
habilitation de sécurité n’est pas nécessaire.

Pour le surplus, notamment les interrogations sou-
levées par M. Depoortere, Mme Wagemans précise 
que la ministre de l’Intérieur sera bien évidemment 
disponible pour répondre aux éventuelles questions 
supplémentaires lors des débats thématiques relatifs 
au budget en séance plénière.
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IV. — ARTIKELSGEWIJZE BESPREKING  
EN STEMMINGEN

Artikel 1

Dit artikel bepaalt de constitutionele grondslag van 
het wetsontwerp. Er worden geen opmerkingen over 
gemaakt.

Artikel 1 wordt eenparig aangenomen.

Art. 2 en 3

Over deze artikelen worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De artikelen 2 en 3 worden achtereenvolgens eenparig 
aangenomen.

Art. 4

Artikel 4 van het wetsontwerp strekt tot invoeging van 
een artikel 1bis in de wet van 11 december 1998. Dat 
artikel bevat een reeks definities van de begrippen die 
in de wet worden gebruikt.

De heer Tim Vandenput c.s. dient amendement nr. 20 
(DOC 55 2443/003) in, tot vervanging van het ontworpen 
artikel 1bis. De indieners willen aldus rekening houden 
met de wet van 11 september 2022 tot invoering van een 
algemene declassificatieregeling voor geclassificeerde 
stukken, en willen de bij die wet aangebrachte wijzigingen 
op samenhangende wijze in het wetsontwerp opnemen.

Amendement nr. 20 en het aldus geamendeerde arti-
kel 4 worden achtereenvolgens eenparig aangenomen.

Art. 5

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 5 wordt eenparig aangenomen.

Art. 6

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 6 wordt met 10 stemmen en 3 onthoudingen 
aangenomen.

IV. — DISCUSSION DES ARTICLES  
ET VOTES

Article 1er

Cet article fixe le fondement constitutionnel de la 
compétence. Il ne donne lieu à aucune observation.

L’article 1er est adopté à l’unanimité.

Art. 2 et 3

Ces articles ne donnent lieu à aucune observation.

Les articles 2 et 3 sont successivement adoptés à 
l’unanimité.

Art. 4

L’article 4 du projet de loi tend à insérer un article 1bis 
dans la loi du 11 décembre 1998. Cet article contient 
une série de définitions des concepts utilisés dans la loi.

M. Tim Vandenput et consorts présentent l’amen-
dement n° 20 (DOC 55 2443/003) tendant à remplacer 
l’article 1erbis en projet. Les auteurs entendent de la 
sorte tenir compte de l’adoption de la loi du 11 sep-
tembre 2022 visant à introduire des règles générales 
de déclassification des pièces classifiées et intégrer, de 
manière cohérente, les modifications apportées par la 
loi précitée dans le projet de loi.

L’amendement n° 20 et l’article 4, ainsi amendé, sont 
successivement adoptés à l’unanimité.

Art. 5

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 5 est adopté à l’unanimité.

Art. 6

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 6 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.
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Art. 7

Artikel 7 strekt tot de invoeging van een artikel 1quater 
in de wet van 11 december 1998 betreffende de classifica-
tie en de veiligheidsmachtigingen, veiligheidsattesten en 
veiligheidsadviezen. Het ontworpen artikel 1quater beoogt 
de bevoegdheden van de Nationale Veiligheidsoverheid 
te bepalen.

De regering dient amendement nr. 9 (DOC 55 2443/002) 
in dat ertoe strekt artikel 7 te vervangen, teneinde de 
bevoegdheden met betrekking tot veiligheidsattesten en 
-adviezen uit het ontworpen artikel 1quater te schrappen, 
ingevolge de beslissing van de Nationale Veiligheidsraad 
van 23 februari 2022 om die bevoegdheden over te 
hevelen naar de Federale Politie.

Mevrouw Yngvild Ingels vraagt waarom de regering 
ervoor opteert om de Nationale Veiligheidsoverheid te 
integreren binnen de Veiligheid van de Staat. Waarom 
worden de bevoegdheden voor de aflevering en intrek-
king van veiligheidsattesten en de aflevering van veilig-
heidsadviezen overgeheveld aan de Federale Politie? 
Welke werklast gaat ermee gepaard?

De heer Koen Geens (cd&v) stelt vast dat in de ver-
antwoording van amendement nr. 9 te lezen staat dat de 
Nationale Veiligheidsoverheid zal worden geïntegreerd 
in de Veiligheid van de Staat. Hij merkt echter op dat dit 
voornemen in geen enkel artikel van het wetsontwerp 
formeel wordt geuit. Is het de bedoeling de integratie 
van de NVO in de VSSE te formaliseren via een ko-
ninklijk besluit? Kunnen de ministers bevestigen dat 
artikel 6 van het wetsontwerp de wettelijke basis voor 
die integratie vormt?

De minister van Buitenlandse Zaken, Europese Zaken 
en Buitenlandse Handel en de Federale Culturele 
Instellingen stipt aan dat het personeel van de federale 
politie zal worden versterkt om de bijkomende werklast 
aan te kunnen en om het volledige veiligheidsverifica-
tieproces alleen te kunnen uitvoeren. De dienst CG/
Screening (12 medewerkers) en de directie Financiën (2 
medewerkers) zouden 14 bijkomende personeelsleden 
krijgen (van wie 4 van het NVO-secretariaat overkomen), 
om het hoofd te bieden aan de toename van het aantal 
veiligheidsverificaties als gevolg van het nationale en 
internationale beleid van de hervormde NVO. Bovendien 
zal de federale politie een aantal taken van het NVO-
secretariaat overnemen, zoals het opstellen van besluiten 
naar aanleiding van verificatieaanvragen, het opstellen van 
antwoorden op parlementaire vragen, het opstellen van 
statistische rapporten, het financieel en boekhoudkundig 
beheer van de retributies, het optreden als “helpdesk” 
voor de instanties/bedrijven die een aanvraag indienen 
en het opzetten van een juridische bewaking.

Art. 7

L’article 7 vise à insérer l’article 1quater dans la loi du 
11 décembre 1998 relative à la classification et aux habi-
litations, attestations et avis de sécurité. L’article 1quater 
en projet vise à définir les compétences de l’Autorité 
nationale de Sécurité.

Le gouvernement présente l’amendement n° 9 
(DOC 55 2443/002) tendant à remplacer l’article 7 afin 
de supprimer de l’article 1quater, en projet, les compé-
tences en matière d’attestations et d’avis de sécurité 
pour donner suite à la décision du Conseil national de 
sécurité du 23 février 2022 de transférer ces compé-
tences à la police fédérale.

Mme Yngvild Ingels demande pourquoi le gouverne-
ment choisit d’intégrer l’Autorité nationale de Sécurité au 
sein de la Sûreté de l’État. Pourquoi les compétences 
liées à la délivrance et au retrait d’attestations de sécurité 
et à la fourniture d’avis de sécurité seront-elles trans-
férées à la Police fédérale? Quelle charge de travail 
supplémentaire ce transfert impliquera-t-il?

M. Koen Geens (cd&v) constate que dans la justifi-
cation de l’amendement n° 9, on peut lire que l’Autorité 
Nationale de Sécurité sera intégrée à la Sûreté de l’État. 
Il remarque toutefois que cette intention n’est formalisée 
dans aucun article du projet de loi. L’objectif est-il de 
formaliser l’intégration de l’ANS au sein de la VSSE via 
un arrêté royal? Les ministres peuvent-elles confirmer 
que l’article 6 du projet de loi constitue la base légale 
de cette intégration?

La ministre des Affaires étrangères, des Affaires 
européennes, du Commerce extérieur et des Institutions 
culturelles fédérales indique que la Police fédérale dispo-
sera d’un renfort de personnel pour faire face à la charge 
de travail supplémentaire et gérer seule l’ensemble du 
processus de vérification de sécurité. Un renfort de 14 
personnes (dont 4 proviennent du secrétariat ANS) a été 
prévu pour le service CG Screening (12 personnes) et la 
Direction des finances (2 personnes) afin de faire face à 
l’augmentation du nombre de vérifications de sécurité qui 
découlera de la politique nationale et internationale de 
l’ANS réformée. De plus, la police fédérale reprendra un 
certain nombre de tâches du secrétariat ANS telles que 
la rédaction des décisions découlant des demandes de 
vérifications, la rédaction des réponses aux questions 
parlementaires, la production de rapports statistiques, 
la gestion financière et comptable des rétributions, la 
fonction de “help desk” pour les autorités/firmes deman-
deresses et la mise en place d’une veille juridique.
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De heer Jan Luykx, voorzitter van de NVO, verwijst 
naar de beslissing van de Nationale Veiligheidsraad 
om de Nationale Veiligheidsoverheid te hervormen, 
teneinde die in de Veiligheid van de Staat te integreren. 
De Veiligheid van de Staat zal tevens bevoegd zijn voor 
de geclassificeerde informatie.

De heer Joeri Segers, vertegenwoordiger van de 
NVO, voegt eraan toe dat de NVO niet werd opgericht 
bij wet maar bij het koninklijk besluit van 24 maart 2000 
tot uitvoering van de wet van 11 december 1998 betref-
fende de classificatie en de veiligheidsmachtigingen, 
veiligheidsattesten en veiligheidsadviezen. Om voormelde 
beslissing van de Nationale Veiligheidsraad te formali-
seren, moeten de artikelen 21 en 22 van dat koninklijk 
besluit dus worden opgeheven. Het koninklijk besluit dat 
daartoe nodig is, is klaar. Het zal tevens een bepaling 
bevatten om de NVO binnen de VSSE te integreren, ter 
uitvoering van artikel 6 van het wetsontwerp.

Amendement nr. 9 tot vervanging van artikel 7 wordt 
met 10 stemmen en 3 onthoudingen aangenomen.

Art. 8

Artikel 8 strekt tot de invoeging van een artikel 1quin-
quies in de wet van 11 december 1998, teneinde spe-
cifieke bevoegdheden toe te kennen aan de VSSE, de 
ADIV, de Federale Politie en de Lokale Politie.

D e rege r i ng  d ien t  amendemen t  n r.   10 
(DOC 55 2443/002) in dat ertoe strekt artikel 8 te ver-
vangen, teneinde de verwijzingen naar de bevoegdheid 
tot de aflevering en intrekking van veiligheidsattesten 
of de aflevering van veiligheidsadviezen uit het ont-
worpen artikel 1quinquies te schrappen, ingevolge de 
voormelde beslissing van de Nationale Veiligheidsraad 
van 23 februari 2022.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) wijst erop dat het 
amendement vrijstellingsbepalingen bevat voor de VSSE, 
de ADIV en de lokale politie, die derhalve gemachtigd 
zullen zijn om veiligheidsadviezen uit te brengen en vei-
ligheidsattesten af te leveren, elk voor wat hen betreft. 
Wat verantwoordt die uitzondering? Dezelfde vraag rijst 
met betrekking tot amendement nr. 13, dat beoogt een 
artikel 34/2 in het wetsontwerp in te voegen.

Amendement nr. 10 tot vervanging van artikel 8 wordt 
aangenomen met 10 stemmen en 3 onthoudingen.

M. Jan Luykx, président de l’ANS, se réfère à la 
décision du Conseil National de Sécurité de réformer 
l’Autorité Nationale de Sécurité, afin de l’intégrer à la 
Sûreté de l’État. Cette dernière sera également com-
pétente en ce qui concerne les informations classifiées.

M. Joeri Segers, représentant de l’ANS, ajoute que 
l’ANS n’a pas été créée par une loi mais bien par l’ar-
rêté royal du 24 mars 2000 portant exécution de la 
loi du 11 décembre 1998 relative à la classification et 
aux habilitations, attestations et avis de sécurité. Pour 
formaliser la décision précitée du Conseil National de 
Sécurité, il convient donc d’abroger les articles 21 et 22 
de cet arrêté royal. L’arrêté royal qui sera pris à cette fin 
est prêt. Il contiendra également une disposition visant 
à intégrer l’ANS au sein de la VSSE, en exécution de 
l’article 6 du projet de loi.

L’amendement n° 9 tendant à remplacer l’article 7 est 
adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 8

L’article 8 vise à insérer l’article 1quinquies dans la loi 
du 11 décembre 1998 afin d’attribuer des compétences 
spécifiques à la Sûreté de l’État, au SGRS, à la police 
fédérale et à la police locale.

Le gouvernement présente l’amendement n° 10 
(DOC 55 2443/002) tendant à remplacer l’article 8 afin 
de supprimer, à l’article 1quinquies, en projet, les renvois 
aux compétences de délivrance et de retrait d’attesta-
tions de sécurité ou de fourniture d’avis de sécurité pour 
donner suite à la décision précitée du Conseil national 
de sécurité du 23 février 2022.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) constate que l’amendement 
contient des dispositions d’exemption pour la VSSE, le 
SGRS et la Police locale, qui seront dès lors habilités 
à délivrer des avis de sécurité et des attestations de 
sécurité, chacun pour ce qui les concerne. Qu’est-ce 
qui justifie cette exception? La même question se pose 
en ce qui concerne l’amendement n° 13 visant à insérer, 
dans le projet de loi, un nouvel article 34/2.

L’amendement n° 10 tendant à remplacer l’article 8 
est adopté par 10 voix et 3 abstentions.
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Art. 9

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 9 wordt eenparig aangenomen.

Art. 10

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 10 wordt met 10 stemmen en 3 onthoudingen 
aangenomen.

Art. 11

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 11 wordt eenparig aangenomen.

Art. 12

Artikel 12 beoogt in de wet van 11 december 1998 een 
artikel 1octies in te voegen, betreffende de opdrachten 
van de veiligheidsofficier.

De heer Tim Vandenput c.s. dient amendement nr. 23 
(DOC 55 2443/003) in, dat beoogt in het ontworpen 
artikel 1octies, § 3, de verwijzing naar artikel 1bis, 12°, 
te vervangen door een verwijzing naar artikel 1bis, 15°, 
teneinde rekening te houden met de vernummering van 
de definities in dat artikel.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) wijst erop dat § 2 
van de ter bespreking voorliggende bepaling de Koning 
machtigt om aan de veiligheidsofficier andere opdrachten 
toe te vertrouwen in het kader van de toepassing van 
deze wet. Om welke opdrachten zou het kunnen gaan?

De heer Jan Luykx, voorzitter van de NVO, antwoordt 
dat die bepaling werd opgesteld om rekening te houden 
met toekomstige ontwikkelingen die zouden kunnen 
worden opgelegd door wijzigingen van de regelgeving, 
met name op Europees en internationaal niveau.

Amendement nr. 23 wordt eenparig aangenomen.

Het aldus geamendeerde artikel 12 wordt aangenomen 
met 10 stemmen en 3 onthoudingen.

Art. 9

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 9 est adopté à l’unanimité.

Art. 10

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 10 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 11

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 11 est adopté à l’unanimité.

Art. 12

L’article 12 vise à insérer un article 1octies dans la 
loi du 11 décembre 1998 qui concerne les missions de 
l’officier de sécurité.

M. Tim Vandenput et consorts présentent l’amende-
ment n° 23 (DOC 55 2443/003) tendant à remplacer, dans 
l’article 1octies, § 3, en projet, le renvoi à l’article 1bis, 
12°, par un renvoi à l’article 1bis, 15°, et, à ainsi tenir 
compte de la nouvelle numérotation des définitions 
contenues dans cet article.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) constate que le para-
graphe 2 de la disposition à l’examen habilite le Roi à 
confier à l’officier de sécurité d’autres missions dans 
le cadre de l’application de la présente loi. De quelles 
missions pourrait-il s’agir?

M. Jan Luykx, président de l’ANS, répond que cette 
disposition a été rédigée pour tenir compte des évolu-
tions à venir, qui pourraient être dictées par l’évolution 
de la réglementation notamment sur le plan européen 
et international.

L’amendement n° 23 est adopté à l’unanimité.

L’article 12, ainsi amendé, est adopté par 10 voix et 
3 abstentions.
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Art. 12/1

De heer Tim Vandenput c.s. dient amendement nr. 21 
(DOC 55 2443/003) in dat beoogt een nieuw artikel in 
te voegen in het wetsontwerp, teneinde artikel 2 van de 
wet van 11 december 1998 op te heffen. De bepalingen 
van dat artikel werden inderdaad verplaatst of geschrapt.

Amendement nr. 21 tot invoeging van een artikel 12/1 
wordt aangenomen met 10 stemmen en 3 onthoudingen.

Art. 13

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 13 wordt eenparig aangenomen.

Art. 14

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) wijst erop dat over-
eenkomstig het laatste lid van artikel 4, zoals ingevoegd 
bij artikel 14, de Koning bij een besluit vastgesteld na 
overleg in de Ministerraad bepaalt welke overheden en 
personen een classificatieniveau kunnen toekennen, 
herzien en opheffen. Om welke overheden en personen 
gaat het?

Voorts staat in de memorie van toelichting: “Behoudens 
als een bevoegde autoriteit van de politiediensten het 
expliciet zo beslist, maakt politionele informatie, bedoeld 
in artikel 44/1 van de wet van 5 augustus 1992 op het 
politieambt, niet het voorwerp uit van een classificatie 
van het niveau BEPERKT of hoger.” (DOC 55 2443/001, 
blz. 22). In welke gevallen zal de bevoegde autoriteit een 
dergelijke beslissing mogen nemen?

Artikel 14 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Art. 15 en 16

Over deze artikelen worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De artikelen 15 en 16 worden achtereenvolgens 
eenparig aangenomen.

Art. 17

Artikel 17 van het wetsontwerp beoogt artikel 7 van 
de wet van 11 december 1998 te vervangen.

Art. 12/1

M. Tim Vandenput et consorts présentent l’amen-
dement n° 21 (DOC 55 2443/003) tendant à insérer 
un nouvel article dans le projet de loi afin d’abroger 
l’article 2 de la loi du 11 décembre 1998. Les dispositions 
qui figurent dans cet article ont en effet été déplacées 
ou supprimées.

L’amendement n° 21 tendant à insérer un article 12/1 
est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 13

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 13 est adopté à l’unanimité.

Art. 14

Mme Yngvild Ingels (N-VA) constate que conformé-
ment au dernier alinéa de l’article 4, tel qu’inséré par 
l’article 14, le Roi détermine, par arrêté délibéré en 
Conseil des ministres, les autorités et les personnes 
qui peuvent octroyer, réviser et abroger un niveau de 
classification. Quelles sont-elles?

Par ailleurs, on peut lire dans l’exposé des motifs, que 
“sauf si une autorité compétente des services de police 
le décide explicitement, l’information policière, visée à 
l’article 44/1 de la loi du 5 août 1992 sur la fonction de 
police, ne fait pas l’objet d’une classification du niveau 
RESTREINT ou supérieur” (DOC 55 2443/001, p. 22). 
Quels sont les cas dans lesquels l’autorité compétente 
pourra prendre une telle décision?

L’article 14 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 15 et 16

Ces articles ne donnent lieu à aucune observation.

Les articles 15 et 16 sont successivement adoptés 
à l’unanimité.

Art. 17

L’article 17 du projet de loi tend à remplacer l’article 7 
de la loi du 11 décembre 1998.
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De heer Tim Vandenput c.s. dient amendement nr. 22 
(DOC 55 2443/003) in, tot vervanging van de ontworpen 
bepaling. De indieners beogen aldus rekening te houden 
met de goedkeuring van de wet van 11 september 2022 
tot invoering van een algemene declassificatieregeling 
van de geclassificeerde stukken.

Amendement nr. 22, tot vervanging van artikel 7, wordt 
eenparig aangenomen.

Art. 18 tot 21

Over deze artikelen worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De artikelen 18 tot 21 worden achtereenvolgens 
eenparig aangenomen.

Art. 22

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) stelt vast dat de rege-
ring er in de memorie van toelichting betreffende artikel 22 
van het wetsontwerp aan herinnert “dat de normale 
procedure voor het melden van de onregelmatigheid van 
een handeling van een politie- of inlichtingendienst erin 
bestaat om dit te melden aan haar toezichthoudende 
autoriteit, respectievelijk het Comité P of het Comité I” 
(DOC 55 2443/001, blz. 33). De spreekster wijst erop 
dat in het onlangs door de Kamer van volksvertegen-
woordigers aangenomen wetsontwerp betreffende de 
meldingskanalen en de bescherming van de melders van 
integriteitsschendingen in de federale overheidsinstanties 
en bij de geïntegreerde politie (DOC 55 2952/008) de 
interne en externe meldingskanalen en de openbaar-
making op voet van gelijkheid worden geplaatst. Houdt 
het ter bespreking voorliggende wetsontwerp rekening 
met die nieuwe wet?

De heer Jan Luykx, voorzitter van de NVO, herinnert 
eraan dat die wetgeving niet van toepassing is op de 
nationale veiligheid, overigens in overeenstemming met 
de Europese verordening ter zake. Een bijkomende klok-
kenluiderswet “nationale veiligheid” wordt voorbereid. 

Artikel 22 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Art. 23

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 23 wordt eenparig aangenomen.

M. Tim Vandenput et consorts déposent l’amende-
ment n° 22 (DOC 55 2443/003) qui vise à remplacer la 
disposition en projet. Les auteurs entendent de la sorte 
tenir compte de l’adoption de la loi du 11 septembre 2022 
visant à introduire des règles générales de déclassifi-
cation des pièces classifiées.

L’amendement n°22 visant à remplacer l’article 7 est 
adopté à l’unanimité.

Art. 18 à 21

Ces articles ne donnent lieu à aucune observation.

Les articles 18 à 21 sont successivement adoptés à 
l’unanimité.

Art. 22

Mme Yngvild Ingels (N-VA) constate que dans l’ex-
posé des motifs relatif à l’article 22 du projet de loi, le 
gouvernement rappelle que la procédure normale pour 
dénoncer l’irrégularité d’un acte d’un service de police 
ou de renseignement est de le signaler auprès de son 
autorité de contrôle, respectivement le Comité P ou le 
Comité R (Voir DOC 55 2443/001, p. 33). L’intervenante 
rappelle que dans le projet de loi relatif aux canaux de 
signalement et à la protection des auteurs de signale-
ment d’atteintes à l’intégrité dans les organismes du 
secteur public fédéral et au sein de la police intégrée 
(DOC 55 2952/008), récemment adopté par la Chambre 
des représentants, les canaux de signalement interne 
et externe, et la divulgation sont mis sur un pied d’éga-
lité. Le projet de loi à l’examen tient-il compte de cette 
nouvelle loi?

M. Jan Luykx, président de l’ANS, rappelle que cette 
législation ne s’applique pas au domaine de la sécu-
rité nationale, conformément d’ailleurs au Règlement 
européen régissant cette matière. Une loi “lanceurs 
d’alerte” en matière de sécurité nationale est en cours 
de préparation. 

L’article 22 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 23

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 23 est adopté à l’unanimité.
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Art. 24

Artikel 24 strekt tot de invoeging van een artikel 11bis 
in dezelfde wet. Het ontworpen artikel 11bis bepaalt de 
toelatingen die de NVO als publiek gereguleerde dienst 
kan verstrekken, evenals de toegang tot die dienst.

De regering dient amendement nr. 12 (DOC 55 2443/002) 
in ter vervanging van de woorden “1quater, 10°” door 
de woorden “1quater, 9°”, ingevolge de in amendement 
nr. 9 voorgestelde wijziging.

Amendement nr. 12 en het aldus geamendeerde arti-
kel 24 worden achtereenvolgens eenparig aangenomen.

Art. 25 tot 34

Over deze artikelen worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De artikelen 25 tot 34 worden achtereenvolgens 
eenparig aangenomen.

Art. 34/1 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 11 (DOC 55 3443/002) 
 in tot invoeging van een nieuw artikel 34/1 teneinde in 
de wet van 11 december 1998 een artikel 22bis/1 in te 
voegen. Het ontworpen artikel 22bis/1 strekt ertoe de 
bevoegdheden inzake veiligheidsattesten en -adviezen 
toe te kennen aan de Federale Politie.

Amendement nr. 11 tot invoeging van een nieuw 
artikel 34/1 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Art. 34/2 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 13 (DOC 55 3443/002) 
 in, tot invoeging van een nieuw artikel 34/2 in het wets-
ontwerp, teneinde in de wet van 11 december 1998 een 
artikel 22bis/2 in te voegen. Het ontworpen artikel 22bis/2 
bevat uitzonderingsbepalingen met betrekking tot de 
bevoegdheden van de VSSE, de ADIV en de lokale 
politiezones inzake veiligheidsattesten en -adviezen.

Amendement nr. 13 tot invoeging van een nieuw 
artikel 34/2 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Art. 24

L’article 24 vise à insérer un article 11bis dans la même 
loi. L’article 11bis en projet définit les autorisations que 
l’ANS, en qualité de service public réglementé, peut 
accorder, ainsi que l’accès à ce service.

Le gouvernement présente l’amendement n° 12 
(DOC 55 2443/002) tendant à remplacer les mots “1quater, 
10°” par les mots “1quater, 9°”, par suite de la modification 
proposée dans l’amendement n° 9.

L’amendement n° 12 et l’article 24, ainsi amendé, sont 
successivement adoptés à l’unanimité.

Art. 25 à 34

Ces articles ne donnent lieu à aucune observation.

Les articles 25 à 34 sont successivement adoptés 
à l’unanimité.

Art. 34/1 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 11 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un nouvel ar-
ticle 34/1 en vue de l’insertion d’un article 22bis/1 dans 
la loi du 11 décembre 1998. L’article 22bis/1, en projet, 
vise à confier les compétences relatives aux attestations 
et aux avis de sécurité à la Police fédérale.

L’amendement n° 11 tendant à insérer un article 34/1 
est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 34/2 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 13 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un nouvel ar-
ticle 34/2 dans le projet de loi en vue de l’insertion 
d’un article 22bis/2 dans la loi du 11 décembre 1998. 
L’article 22bis/2, en projet, prévoit des exceptions en ce 
qui concerne les compétences de la VSSE, du SGRS 
et des zones de police locale en matière d’attestations 
et d’avis de sécurité.

L’amendement n° 13 tendant à insérer un article 34/2 
est adopté par 10 voix et 3 abstentions.
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Art. 35

Artikel 35 strekt tot de vervanging van artikel 22ter 
van de wet van 11 december 1998 teneinde rekening 
te houden met een aantal wijzigingen.

De regering dient amendement nr. 14 (DOC 55 2443/002) 
in, dat ertoe strekt het ontworpen artikel 22ter, eerste lid, 
te wijzigen, teneinde rekening te houden met de nieuwe 
situatie van de NVO, die niet langer georganiseerd wordt 
als een collegiale overheid die wordt voorgezeten door 
een voorzitter.

Amendement nr. 14 en het aldus geamendeerde arti-
kel 35 worden achtereenvolgens eenparig aangenomen.

Art. 36

Artikel 36 strekt ertoe in artikel 22quinquies, §§ 3, 4 
en 5, van de wet van 11 december 1998 de verwijzing 
naar de NVO te vervangen.

De regering dient amendement nr. 15 (DOC 55 2443/002) 
 in, dat beoogt om in het ontworpen artikel 22quinquies 
de verwijzingen naar de NVO te vervangen door verwij-
zingen naar de Federale Politie, ingevolge de hervorming 
van de NVO. Dezelfde wijziging wordt mutatis mutandis 
eveneens voor de artikelen 37 en 38 voorgesteld.

De heer Tim Vandenput c.s. dient amendement nr. 24 
(DOC 55 2443/003) in, dat tot doel heeft in artikel 22quin-
quies, § 6, de verwijzing naar artikel 1bis, 12°, te vervan-
gen door een verwijzing naar artikel 1bis, 15°, teneinde 
rekening te houden met de nieuwe nummering van de 
in dat artikel vervatte definities.

De amendementen nrs. 15 en 24 worden achtereen-
volgens eenparig aangenomen.

Het aldus geamendeerde artikel 36 wordt eveneens 
eenparig aangenomen.

Art. 37

Artikel 37 is een wijzigingsbepaling van de artike-
len 22quinquies, 22quinquies/1 en 22sexies van de wet 
van 11 december 1998, die tevens gewijzigd worden 
door respectievelijk de artikelen 36, 38 en 39 van het 
wetsontwerp. De wijzigingsbepaling zoals bepaald in 
artikel 37 wordt via een wetgevingstechnische verbetering 
in de artikelen 36, 38 en 39 opgenomen.

Artikel 37 wordt eenparig aangenomen.

Art. 35

L’article 35 vise à remplacer l’article 22ter de la loi 
du 11 décembre 1998 afin de tenir compte de plusieurs 
modifications.

Le gouvernement présente l’amendement n° 14 
(DOC 55 2443/002) tendant à modifier l’article 22ter, 
alinéa 1er, en projet, afin de tenir compte de la nouvelle 
situation de l’ANS, qui n’est plus organisée comme une 
autorité collégiale présidée par un président.

L’amendement n° 14 et l’article 35, ainsi amendé, sont 
successivement adoptés à l’unanimité.

Art. 36

L’article 36 vise à remplacer la référence à l’ANS 
dans l’article 22quinquies, §§ 3, 4 et 5, de la loi du 
11 décembre 1998.

Le gouvernement présente l’amendement n° 15 
(DOC 55 2443/002) tendant à remplacer, dans l’ar-
ticle 22quinquies, en projet, les références à l’ANS par 
des références à la Police fédérale, par suite de la réforme 
de l’ANS. Une modification similaire est également 
proposée, mutatis mutandis, pour les articles 37 et 38.

M. Tim Vandenput et consorts déposent l’amende-
ment n° 24 (DOC 55 2443/003) tendant à remplacer 
dans l’article 22quinquies, § 6, en projet, la référence à 
l’article 1bis, 12°, par une référence à l’article 1bis, 15°, 
et tenir compte de la sorte de la nouvelle numérotation 
des définitions contenues dans cet article.

Les amendements nos 15 et 24 sont successivement 
adoptés à l’unanimité.

L’article 36, ainsi amendé, est également adopté à 
l’unanimité.

Art. 37

L’article 37 est une disposition modificative des ar-
ticles 22quinquies, 22quinquies/1 et 22sexies de la loi 
du 11 décembre 1998, qui sont également modifiés, 
respectivement, par les articles 36, 38 et 39 du projet 
de loi à l’examen. La disposition modificative prévue à 
l’article 37 est reprise dans les articles 36, 38 et 39 sous 
la forme d’une correction légistique.

L’article 37 est adopté à l’unanimité.
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Art. 38 en 39

Over deze artikelen worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De artikelen 38 en 39 worden achtereenvolgens 
eenparig aangenomen.

Art. 39/1 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 1 (DOC 55 2443/002) 
in, dat de invoeging van een nieuw artikel 39/1 in het 
wetsontwerp beoogt teneinde een afdeling 1 in te voegen 
onder hoofdstuk IIIbis van de wet van 11 december 1998.

Amendement nr. 1 tot invoeging van een nieuw arti-
kel 39/1 wordt eenparig aangenomen.

Art. 39/2 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 2 (DOC 55 2443/002) 
in dat de invoeging van een nieuw artikel 39/2 in het wets-
ontwerp beoogt, teneinde een afdeling 2 in te voegen 
onder hoofdstuk IIIbis van de wet van 11 december 1998.

Amendement nr. 2 tot invoeging van een nieuw arti-
kel 39/2 wordt eenparig aangenomen.

Art. 39/3 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 3 (DOC 55 2443/002) 
in tot de invoeging van een nieuw artikel 39/3, dat een 
artikel 22sexies/1 beoogt in te voegen in de wet van 
11 december 1998, teneinde de versterkte gevolgen van 
beslissingen van het Beroepsorgaan te verduidelijken.

Amendement nr. 3 tot invoeging van een nieuw arti-
kel 39/3 wordt eenparig aangenomen.

Art. 39/4 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 4 (DOC 55 2443/002) 
in tot de invoeging van een nieuw artikel 39/4, dat ertoe 
strekt een artikel 22sexies/2 in te voegen in de wet van 
11 december 1998, teneinde een positief veiligheidsad-
vies op te leggen voor de uitoefening van een functie bij 
het Ministerie van Landsverdediging.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) attendeert erop dat 
de regering in de verantwoording van amendement nr. 4 
aangeeft dat, om gevolg te geven aan een opmerking 
van de Raad van State, het de Koning toekomt om de 

Art. 38 et 39

Ces articles ne donnent lieu à aucune observation.

Les articles 38 et 39 sont successivement adoptés 
à l’unanimité.

Art. 39/1 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 1 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un article 39/1 
dans le projet de loi afin d’insérer une section 1re sous 
le chapitre IIIbis de la loi du 11 décembre 1998.

L’amendement n° 1 tendant à insérer un article 39/1 
est adopté à l’unanimité.

Art. 39/2 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 2 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un article 39/2 
dans le projet de loi afin d’insérer une section 2 sous le 
chapitre IIIbis de la loi du 11 décembre 1998.

L’amendement n° 2 tendant à insérer un article 39/2 
est adopté à l’unanimité.

Art. 39/3 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 3 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un article 39/3, 
qui vise à insérer un article 22sexies/1 dans la loi du 
11 décembre 1998, afin de préciser les effets renforcés 
des décisions de l’Organe de recours.

L’amendement n° 3 tendant à insérer un article 39/3 
est adopté à l’unanimité.

Art. 39/4 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 4 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un article 39/4, 
qui vise à insérer un article 22sexies/2 dans la loi du 
11 décembre 1998, afin d’exiger un avis de sécurité 
positif pour l’exercice d’une fonction auprès du Ministère 
de la Défense.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) observe que dans la 
justification de l’amendement n° 4, le gouvernement 
indique que pour répondre à une observation du Conseil 
d’État, il a été prévu que les règles de fonctionnement du 
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regels vast te stellen inzake de werking van het college 
binnen de ADIV en de criteria waarop de evaluatie van 
de geraadpleegde gegevens is gebaseerd teneinde de 
aard van het veiligheidsadvies te bepalen. Voorts wordt 
gepreciseerd dat dit college alleen de individuele dos-
siers zal evalueren waarin de beschikbare informatie niet 
tot een ondubbelzinnig positief of negatief advies heeft 
geleid. Kan de minister van Defensie de werkingsregels 
van het voormelde college nader toelichten? Welke 
evaluatiecriteria zullen worden gehanteerd?

De minister van Defensie bevestigt dat ervoor werd 
gekozen om binnen de ADIV een college op te richten 
dat inzake bepaalde dossier overlegde beslissingen zal 
moeten nemen. Dat college zal bestaan uit de directeur 
Veiligheid van de ADIV en vertegenwoordigers van de 
juridische dienst van Defensie, van de personeelsdienst 
van Defensie en van de CHOD, en zal indien nodig een 
beroep kunnen doen op externe expertise. Op die manier 
zal men tot een evenwichtige en gefundeerde beslis-
sing komen. Voorts wordt in de verantwoording van het 
amendement duidelijk aangegeven wat moet worden 
verstaan onder “twijfelgevallen” die het beroep op die 
procedure verantwoorden: het betreft gevallen waarin 
de ADIV een negatief advies zou kunnen uitbrengen. 
Dat zal ook worden gepreciseerd in het koninklijk besluit 
waarin de werkingsregels van voormeld college zullen 
worden bepaald.

Amendement nr. 4 tot invoeging van een nieuw 
artikel 39/4 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Art. 39/5 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 5 (DOC 55 2443/002) 
in tot de invoeging van een nieuw artikel 39/5, dat ertoe 
strekt een artikel 22sexies/3 in te voegen in de wet van 
11 december 1998, teneinde de procedure te bepalen 
bij de uitvoering van de in het ontworpen artikel 39/4 
beoogde veiligheidsverificaties.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) stipt aan dat zo de 
verificatie niet binnen de vastgestelde termijn plaatsvindt, 
er conform § 5 van de ontworpen bepaling van wordt 
uitgegaan dat het veiligheidsadvies positief is totdat een 
ander advies wordt uitgebracht.

Met deze bepaling verdwijnt de druk voor de overheid 
om te voldoen aan haar verplichtingen en de verificaties 
tijdig uit te voeren. Welke initiatieven zullen worden ge-
nomen om erover te waken dat de periodieke verificaties 
tijdig zullen plaatsvinden? Binnen welke termijn moet een 
nader advies worden uitgebracht indien er binnen de 
gestelde termijn geen verificatie heeft plaatsgevonden?

collège créé au sein du SGRS et les critères sur lesquels 
est basée l’évaluation des données consultées afin de 
déterminer la nature de l’avis de sécurité sont fixés par 
le Roi. Il est également précisé que ce collège évaluera 
seulement les dossiers individuels dont il ressort que 
l’évaluation de l’information disponible ne donne pas 
lieu à un avis positif ou négatif sans équivoque. La 
ministre de la Défense peut-elle expliciter les règles de 
fonctionnement du Collège précité? Quels seront les 
critères d’évaluation qui seront utilisés?

La ministre de la Défense confirme que le choix a 
été fait d’instituer, au sein du SGRS, un collège appelé 
à prendre des décisions concertées sur certains dos-
siers. Ce collège sera constitué du directeur Sécurité 
du SGRS, de représentants du service juridique, du 
service personnel, du CHOD et, pourra, si nécessaire, 
faire appel à de l’expertise externe. De la sorte, on 
veut garantir aux membres du personnel de la Défense 
que les informations qui les concernent seront exami-
nées selon différents points de vue. De cette façon, on 
parviendra à une décision équilibrée et fondée. Il est 
par ailleurs clairement précisé dans la justification de 
l’amendement ce qu’il faut entendre par “cas douteux” 
justifiant le recours à cette procédure: il s’agit des cas 
pour lesquels le SGRS pourrait rendre un avis négatif. 
Ceci sera également précisé dans l’arrêté royal qui 
fixera les règles de fonctionnement du collège précité.

L’amendement n° 4 tendant à insérer un article 39/4 
est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 39/5 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 5 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un article 39/5, 
qui vise à insérer un article 22sexies/3 dans la loi du 
11 décembre 1998, afin de déterminer la procédure pour 
la mise en œuvre des vérifications de sécurité visées 
dans l’article 39/4 en projet.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) souligne que conformé-
ment au paragraphe 5 de la disposition en projet, en 
l’absence de vérification dans le délai déterminé, il est 
présumé que l’avis de sécurité est positif, jusqu’à ce 
qu’un autre avis soit rendu.

Cette disposition supprime l’exigence pour le gou-
vernement de satisfaire à ses obligations et de réaliser 
les vérifications dans le délai. Quelles initiatives seront 
prises pour s’assurer que les vérifications périodiques 
seront réalisées dans le délai? Dans quel délai convient-il 
de rendre un nouvel avis si aucune vérification n’a été 
réalisée dans le délai prévu?
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Amendement nr. 5 tot invoeging van een nieuw 
artikel 39/5 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Art. 39/6 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 6 (DOC 55 2443/002) 
in tot de invoeging van een nieuw artikel 39/6, dat ertoe 
strekt een artikel 22sexies/4 in te voegen in de wet van 
11 december 1998, teneinde te bepalen wat de gevolgen 
zijn indien een lid van het Ministerie van Landsverdediging 
niet over een geldig positief veiligheidsadvies beschikt, 
of indien hij of zij het verzoek om instemming met een 
veiligheidsverificatie weigert of er niet op ingaat.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) stelt vast dat volgens 
amendement 6 de kennisgeving van het negatieve veilig-
heidsadvies van rechtswege de schorsing in het belang 
van de dienst van de betrokkene met zich meebrengt. 
De betrokkene blijft zijn of haar volledige salaris en 
alle statutaire voordelen die verband houden met zijn 
of haar functie ontvangen gedurende de termijn waarin 
beroep kan worden aangetekend bij het Beroepsorgaan 
tegen een negatief veiligheidsadvies alsook tijdens de 
beroepsprocedure bij het Beroepsorgaan. Wat is de 
termijn waarin beroep kan worden aangetekend bij het 
Beroepsorgaan tegen een negatief veiligheidsadvies? 
Binnen welke termijn moet de beroepsprocedure bij het 
Beroepsorgaan worden afgehandeld?

De minister van Defensie antwoordt dat de betrokkene 
over een termijn van 8 dagen beschikt om beroep in te 
stellen. Het beroepsorgaan heeft dertig dagen de tijd 
om zich uit te spreken.

Amendement nr. 6 tot invoeging van een nieuw 
artikel 39/6 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Art. 40 en 41

Over deze artikelen worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De artikelen 40 en 41 worden achtereenvolgens 
eenparig aangenomen

Artikel 42

Artikel 42 strekt tot de invoeging van artikel 22septies 
in de wet van 11 december 1998, tot regeling van de 
verschuldigde retributies in hoofde van de werkgever 

L’amendement n° 5 tendant à insérer un article 39/5 
est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 39/6 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 6 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un article 39/6, 
qui vise à insérer un article 22sexies/4 dans la loi du 
11 décembre 1998, afin de déterminer les conséquences 
encourues si un membre de la Défense n’a pas d’avis 
de sécurité positif en cours de validité, ou s’il refuse ou 
omet de répondre à la demande de consentement pour 
une vérification de sécurité.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) constate que sur la base 
de l’amendement n° 6, la notification de l’avis de sécurité 
négatif entraîne, dans l’intérêt du service, la suspension 
de plein droit de la personne concernée. Cette personne 
continue à bénéficier de son traitement plein et entier, 
ainsi que de tous les avantages statutaires liés à sa 
fonction, durant le délai pendant lequel un recours peut 
être formé devant l’Organe de recours contre un avis 
de sécurité négatif et durant la procédure de recours 
devant l’Organe de recours. Dans quel délai un recours 
peut-il être introduit auprès de l’Organe de recours 
contre un avis de sécurité négatif? Dans quel délai la 
procédure de recours auprès de l’Organe de recours 
doit-elle être clôturée?

La ministre de la Défense répond que l’intéressé 
dispose d’un délai de 8 jours pour introduire un recours. 
L’organe de recours dispose, quant à lui, d’un délai de 
trente jours pour se prononcer.

L’amendement n° 6 tendant à insérer un article 39/6 
est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 40 et 41

Ces articles ne donnent lieu à aucune observation.

Les articles 40 et 41 sont successivement adoptés 
à l’unanimité.

Art. 42

L’article 42 vise à insérer l’article 22septies dans la 
loi du 11 décembre 1998 en vue de régler les rétribu-
tions dues par l’employeur de la personne physique 
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van de natuurlijke persoon voor wie een veiligheidsattest 
of een veiligheidsadvies gevraagd wordt.

D e rege r i ng  d i en t  amendemen t  n r.   16 
(DOC 55 2443/002) in, dat beoogt om in het ontwor-
pen artikel 22septies de verwijzingen naar de NVO te 
vervangen door verwijzingen naar de Federale Politie, 
ingevolge de vooropgestelde hervorming van de NVO.

Amendement nr. 16 wordt aangenomen met 10 stem-
men en 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel 42 wordt eenparig 
aangenomen.

Artikel 43

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 43 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Artikel 44

Artikel 44 strekt tot wijziging van artikel 23, eerste 
lid, van de wet van 11 december 1998, teneinde de 
verwijzing naar de NVO aan te passen.

D e rege r i ng  d i en t  amendemen t  n r.   17 
(DOC 55 2443/002) in, dat beoogt om in het voormelde 
lid de verwijzing naar de NVO te wijzigen teneinde re-
kening te houden met de nieuwe beoogde organisatie 
van de NVO.

Amendement nr. 17 tot vervanging van artikel 44 wordt 
eenparig aangenomen

Art. 45

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 45 wordt eenparig aangenomen.

Art. 46

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Artikel 46 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

pour laquelle une attestation de sécurité ou un avis de 
sécurité est demandé.

Le gouvernement présente l’amendement n° 16 
(DOC 55 2443/002) tendant à remplacer, dans l’ar-
ticle 22septies, en projet, les renvois à l’ANS par des 
renvois à la Police fédérale, pour mettre en œuvre la 
proposition de réforme de l’ANS.

L’amendement n° 16 est adopté par 10 voix et 3 
abstentions.

L’article 42, ainsi modifié, est adopté à l’unanimité.

Art. 43

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 43 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Art. 44

L’article 44 vise à modifier l’article 23, alinéa 1er, de 
la loi du 11 décembre 1998, afin de modifier le renvoi 
à l’ANS.

Le gouvernement présente l’amendement n° 17 
(DOC 55 2443/002) tendant à modifier, dans l’alinéa 
précité, le renvoi à l’ANS afin de tenir compte de la 
nouvelle organisation prévue de l’ANS.

L’amendement n° 17 tendant à remplacer l’article 44 
est adopté à l’unanimité.

Art. 45

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 45 est adopté à l’unanimité.

Art. 46

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 46 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.
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Artikel 46/1 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 7 (DOC 55 3443/002) 
in tot invoeging van een nieuw artikel 46/1, teneinde de 
inwerkingtreding van de bij amendement voorgestelde 
artikelen 39/1 tot 39/6 te bepalen.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) merkt op dat de ver-
plichting om over een geldig positief veiligheidsadvies 
te beschikken maximum vijf jaar na de bekendmaking 
in het Belgisch Staatsblad in werking zal treden. In 
de verantwoording van het amendement wordt het 
volgende aangestipt (DOC 55 2443/002, blz. 38): “Een 
duidelijke mededeling aan alle leden van Defensie zal 
worden gedaan vanaf deze bekendmaking om hen op 
de hoogte te stellen van de verplichting om een geldig 
positief veiligheidsadvies te hebben na het verstrijken 
van vijf jaar, en van de gevolgen in geval van het ont-
breken van een positief advies. (.) Deze vijf jaar voor 
de inwerkingtreding bieden alle personeelsleden van 
Defensie (en gedetacheerde personeelsleden) de mo-
gelijkheid om in aanmerking te komen voor een positief 
veiligheidsadvies door hun gedrag en/of omgeving te 
veranderen als zij dat nodig achten.” Moet uit die verant-
woording worden afgeleid dat de regering er bewust voor 
kiest geen aandacht te besteden aan het personeel dat 
vandaag (mogelijkerwijs) een veiligheidsrisico inhoudt? 
Zullen die mensen over een bijkomend uitstel van vijf 
jaar beschikken?

De minister van Defensie geeft aan dat het voor de 
burgerkandidaten wel degelijk de bedoeling is de vei-
ligheidsverificaties mogelijk te maken één maand na 
de bekendmaking van de nieuwe wet in het Belgisch 
Staatsblad. Zoals zij voordien al heeft aangestipt, is de 
procedure voor de militairen complexer omdat ze vereist 
dat de verschillende statuten bij Defensie worden aan-
gepast. De termijn van vijf jaar is een maximumtermijn, 
maar het is wel de bedoeling zo snel mogelijk te handelen.

Amendement nr. 7 tot invoeging van een nieuw 
artikel 46/1 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Artikel 46/2 (nieuw)

D e rege r i ng  d i en t  amendemen t  n r.   18 
(DOC 55 3443/002) in, tot invoeging van een nieuw 
artikel 46/2 in het wetsontwerp, teneinde de overplaat-
sing van bepaalde personeelsleden van de NVO naar 
de Federale Politie te regelen.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) vraagt wat er zal ge-
beuren met de personeelsleden die niet zullen worden 
overgeheveld.

Article 46/1 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 7 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un nouvel ar-
ticle 46/1 en vue de fixer la date d’entrée en vigueur 
des articles 39/1 à 39/6 proposés par l’amendement.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) remarque que l’entrée 
en vigueur de l’obligation de disposer d’un avis de 
sécurité positif en cours de validité est prévue maximum 
cinq ans après la publication au Moniteur belge. Dans 
la justification de l’amendement, il est indiqué qu’une 
communication claire à l’attention de tous les membres 
de la Défense sera faite dès ladite publication afin de 
les informer de l’obligation d’avoir un avis de sécurité 
positif en cours de validité à l’échéance des cinq ans, 
et des conséquences en cas d’absence d’avis positif. 
Ce délai de cinq ans doit permettre à tous les membres 
de la Défense d’être dans les conditions pour obtenir 
un avis de sécurité positif en modifiant, s’ils l’estiment 
nécessaire leur comportement et/ou leur environnement 
(DOC 55 2443/002, p. 38). Faut-il déduire de cette jus-
tification que le gouvernement choisit délibérément de 
ne pas s’occuper du personnel qui représente (poten-
tiellement) un risque pour la sécurité aujourd’hui? Ces 
personnes bénéficieront-elles d’un répit de cinq ans 
supplémentaires?

La ministre de la Défense souligne que pour les 
candidats civils, l’intention est bien de rendre possible 
les vérifications de sécurité un mois après la publication 
de la nouvelle loi au Moniteur belge. Comme elle l’a 
expliqué précédemment, pour les militaires, le proces-
sus est plus complexe car il nécessite l’adaptation des 
différents statuts de la Défense. Le délai de cinq ans 
est un délai maximum: l’intention est toutefois d’agir le 
plus rapidement possible.

L’amendement n° 7 tendant à insérer un nouvel ar-
ticle 46/1 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Article 46/2 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 18 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un nouvel ar-
ticle 46/2 dans le projet de loi en vue de régler le transfert 
des membres du personnel du secrétariat de l’ANS vers 
la police fédérale.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) demande ce qu’il adviendra 
des membres du personnel qui ne seront pas transférés.
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De heer Jan Luykx, voorzitter van de Nationale 
Veiligheidsoverheid, geeft aan dat het secretariaat van 
de NVO 22 personeelsleden telt, die voornamelijk uit-
voerende opdrachten verrichten. De meesten van hen 
zullen worden overgeheveld naar de Veiligheid van de 
Staat. De resterende personeelsleden zullen in dienst 
blijven bij de FOD Buitenlandse Zaken, Buitenlandse 
Handel en Ontwikkelingssamenwerking, waarvan het 
secretariaat tot dusver afhangt.

Amendement nr. 18 tot invoeging van een nieuw 
artikel 46/2 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Artikel 46/3 (nieuw)

De regering dient amendement nr. 8 (DOC 55 3443/002) 
in tot invoeging van een nieuw artikel 46/3, dat voorziet 
in een overgangsbepaling om te voorkomen dat alle 
aanvragen voor een veiligheidsverificatie binnen de 
ADIV op hetzelfde tijdstip moeten gebeuren.

Amendement nr. 8 tot invoeging van een nieuw 
artikel 46/3 wordt aangenomen met 10 stemmen en 
3 onthoudingen.

Artikel 47

Artikel 47 regelt de inwerkingtreding van de wet.

De regering dient amendement nr. 19 (DOC 2443/002) 
in tot vervanging van artikel 47, teneinde de wet in werking 
te laten treden op 31 december 2023, in overeenstem-
ming met de beslissing van de Nationale Veiligheidsraad.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) onderstreept dat in het 
oorspronkelijke artikel 47 de inwerkingtreding van de wet 
gekoppeld was aan die van de uitvoeringsbesluiten. In de 
memorie van toelichting heeft de regering in dat opzicht 
aangegeven dat de redactie van de uitvoeringsbesluiten 
aan de gang was. Waarop slaan die uitvoeringsbesluiten 
en zullen ze tegen 31 december 2023 klaar zijn?

Amendement nr. 19 tot vervanging van artikel 47 wordt 
aangenomen met 10 stemmen en 3 onthoudingen.

*
* *

M. Jan Luykx, président de l’ANS, indique que le 
secrétariat de l’Autorité nationale de sécurité compte 
22 personnes et effectue principalement des missions 
d’exécution. La plupart de ces personnes seront transfé-
rées à la Sûreté de l’État. Les autres resteront au service 
du SPF Affaires étrangères, Commerce extérieur et 
Coopération au Développement dont dépendait jusqu’à 
présent le secrétariat.

L’amendement n° 18 tendant à insérer un nouvel 
article 46/2 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Article 46/3 (nouveau)

Le gouvernement présente l’amendement n° 8 
(DOC 55 2443/002) tendant à insérer un nouvel ar-
ticle 46/3 qui prévoit une disposition transitoire afin d’évi-
ter que toutes les demandes de vérification de sécurité 
traitées par le SGRS soient introduites en même temps.

L’amendement n° 8 tendant à insérer un nouvel ar-
ticle 46/3 est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

Article 47

L’article 47 règle l’entrée en vigueur de la loi.

Le gouvernement présente l’amendement n° 19 
(DOC 55 2443/002) tendant à remplacer l’article 47 afin 
que la loi entre en vigueur le 31 décembre 2023, confor-
mément à la décision du Conseil national de sécurité.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) souligne que dans sa for-
mulation initiale, l’article 47 liait l’entrée en vigueur des 
dispositions de la loi à l’entrée en vigueur des arrêtés 
d’exécution. Dans l’exposé des motifs, le gouvernement 
indiquait à ce propos que ces arrêtés étaient en cours 
de rédaction. Sur quoi portent ces arrêtés et seront-ils 
prêts d’ici le 31 décembre 2023?

L’amendement n° 19 tendant à remplacer l’article 47 
est adopté par 10 voix et 3 abstentions.

*
* *
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Op verzoek van de heer Ortwin Depoortere (VB) beslist 
de commissie, met toepassing van artikel 83 van het 
Reglement van de Kamer, over te gaan tot een tweede 
lezing van het ter bespreking voorliggende wetsvoorstel. 
Met het oog daarop zal de Dienst Juridische Zaken en 
Parlementaire Documentatie van de Kamer om een 
wetgevingstechnische nota worden verzocht.

De rapporteur, De voorzitter,

Eric Thiébaut Ortwin Depoortere

À la demande de M. Ortwin Depoortere (VB), la com-
mission décide, en application de l’article 83 du Règlement 
de la Chambre, de procéder à une deuxième lecture du 
projet de loi à l’examen. À cette fin, une note de légis-
tique sera demandée au Service Affaires juridiques et 
Documentation parlementaire de la Chambre.

Le rapporteur, Le président,

Eric Thiébaut Ortwin Depoortere
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